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REPORTER: 

Vă rugăm să vă prezentați.
 
PUIU TIMOFTE: Așa cum ați 
menționat, mă numesc Gheorghe 
Timo�e doar că sunt foarte puține 
persoane care îmi spun Gheorg-
he, majoritatea mă știu de Puiu 
Timo�e. Vin din România dintr-o 
biserică din vestul țării, Biserica 
„Filadel�a” Pâncota, a 5-a biserică 
penticostală din România după 
Păuliș, Cuvin, Măderat, Micălaca. 
Biserica din Pâncota a luat �ință 
în anul 1923 iar în luna august 
2023 a sărbătorit centenarul.
 
REPORTER: Cum ați ajuns la 
ideea de a tipări aici o revistă?
 
P.T.: Plecat din România în ia-
nuarie 1987 și sosit în Austria în 
ianuarie 1988, după ce am trăit un 
an de zile într-o țară musulmană 

cu creștinătate zero, am ajuns 
în Austria aproape ca un sloi de 
gheață din punct de vedere spiri-
tual, dar prin harul lui Dumnezeu 
am găsit aici o oază care se a�a pe 
vremea aceea în 1020 Wien, Große 
Mohrengasse. Am găsit aici o mână 
de frați cu care am petrecut mo-
mente fericite ani la rând. Pe când 
eram în România, datorită faptului 
că părinții mei erau abonați la re-
vista „Cuvântul Adevărului”, citeam 
această revistă și mă simțeam parte 
dintr-o comunitate lărgită datorită 
articolelor și a informațiilor (nu 
prea multe pe vremea aceea) din 
revistă. La început, când în Aus-
tria era doar o singură biserică 
penticostală de limba română, 
nu era nevoie de o revistă, așa 
că pentru început, am conceput 
împreună cu fratele Moise Gaode 
o foaie cu informații, îndemnuri, 
încurajări, evenimente, care era 
distribuită fraților din acea vreme. 
Între timp, numărul membrilor a 
crescut, bisericile s-au înmulțit și 
astfel a apărut ideea unei reviste. 
În anul 1993 erau deja în Austria 
șapte biserici penticostale de limba 
română, astfel că am cerut ajutor 
și călăuzire de la Dumnezeu și am 
demarat această lucrare. La înce-
put a fost foarte greu deoarece era 
ceva nou pentru noi, nimeni nu 
avea experiență în acest dome-
niu, efectiv nu aveam habar ce 
înseamnă să faci o revistă. Am 

început prin a aduna informații de 
la diferite surse, redacții, persoane 
care au scris o carte, etc. Cu un 
bagaj de cunoștințe nu prea mare, 
cu timiditate dar cu încredere în 
Dumnezeu, în toamna anului 1993 
am tipărit și distribuit prima revistă 
„APA VIEȚII” bisericilor penticos-
tale de limba română din Austria.

Reporter: De ce APA VIEȚII?
 
P.T.: Între viaţă şi apă există o 
legătură strânsă. Fără apă viaţa pe 
pământ este imposibilă. 71% din 
suprafața pământului este acoperit 
cu apă, iar 70% din corpul ome-
nesc reprezintă apă. Isus Hristos 
este Apa fără de care viaţa veşnică 
este imposibilă, El este Apa Vieţii. 
Dorim ca prin această revistă să-L 
facem de cunoscut pe Cel care este 
din veşnicie în veşnicie şi Cel care 
poate încă să mai stâmpere setea 
multora, El este o oază în pustiul 
acestei lumi.
 
REPORTER: Spuneți-ne ceva de-
spre istoria acestei reviste.
 

REVISTA APA VIEȚII 
LA 30 DE ANI 
Se împlinesc 30 de ani de când, pentru prima dată s-a tipărit în Austria o revistă creștină 
în limba română a bisericilor penticostale din acest loc. Pentru a a�a mai multe lucruri 
despre revistă ne-am gândit că cel mai potrivit lucru ar � să stăm de vorbă cu cel care a 
fost promotorul, cel care a pus bazele acestei lucrări importante pentru creștinii din Aus-
tria: (Puiu) Gheorghe Timo�e, care timp de 30 de ani a fost coordonatorul și redactorul 
șef al revistei. 

Nr. 2/1994Nr. 2/1993
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P.T.: Așa cum am spus, în toamna 
anului 1993, cu resursele pe care le-
am avut la vremea aceea am reușit 
să scoatem primul număr al revistei 
într-un tiraj de 500 de bucăți, avea 
16 pagini, alb/negru, în format B5 
(176 mm / 250 mm) deoarece tipo-
gra�a nu avea mașinăriile cu care 
să se poată tipări în format A4. Nu 
a durat mult și deja al treilea număr 
l-am tipărit în format A4, avea 20 
de pagini și coperta color, astfel că 
începea să se vadă un mic progres 
în această lucrare. Nu a fost simplu, 
am avut de multe ori probleme și 
greutăți cum ar �: lipsă de bani, 
colaboratori, personal, articole și 
din această cauză am avut câteva 
întreruperi în continuitatea revis-
tei, dar cu ajutorul lui Dumnezeu 
și a fraților dornici de a face ceva 
pentru revistă am găsit din nou și 
din nou resursele necesare pentru 
a putea continua această lucrare. 
Nu vreau să dau nume pentru că 
ar � o listă foarte lungă cu cei care 
au sprijinit această lucrare pentru 
o perioadă de treizeci de ani și ar 
� foarte posibil să-l uit pe careva, 
nu pot să fac o listă cu priorități în 
sensul acesta de aceea îmi cer ierta-
re și totodată doresc să mulțumesc 
tuturor celor care într-un mod sau 
altul au contribuit la realizarea și 
continuitatea revistei. A fost de 
multe ori un efort imens din partea 
lor și pentru aceasta doresc și mă 
rog ca Dumnezeu să-i răsplătească 
și să-i binecuvânteze pentru că doar 
El poate face aceasta.
 
REPORTER: Ce spuneți despre 
Puiu Timo�e?
 

P.T.: Prefer să �u criticat pentru ceea 
ce sunt decât să �u lăudat pentru ceea 
ce nu sunt.

Am fost învățat să-i tratez pe cei din 
jurul meu așa cum îmi doresc să �u 
tratat eu de către ei.
 
REPORTER: Ce le puteți transmite 
colaboratorilor și cititorilor revistei 
Apa Vieții?
 
P.T.: Știm că odată cu creșterea 
mass-media digitale este o provo-
care să atragi cititori către o revistă 
scrisă, totuși suntem convinși că încă 
mai există cititori pentru material-
ele scrise, de aceea vă apreciem și 
vă respectăm pentru că existați. Vă 
mulțumim că ați fost alături de noi 
la bine și la greu. Voi faceți posibilă 
continuitatea revistei. Fără voi revista 
nu mai are sens. Ne bucurăm că 
ați remarcat calitatea revistei care a 
crescut cu �ecare număr, sperăm că 
împreună cu colectivul de redacție să 
o ținem așa și mai departe. Ne dorim 
ca în �ecare număr să vă oferim 
articole de colecție pe care să le puteți 
citi și reciti de câte ori aveți nevoie. 
Scopul revistei nu este unul pro�tabil 
ci ne dorim ca împreună cu colabora-
torii revistei să împărtășim cititorilor 
din dragostea, înțelepciunea, lumina 
și căldura lui Dumnezeu. Credem 
că revista vă va aduce mângâiere și 
alinare, va � o oază în acest haos de 
informații care mai de care mai încâl-
cite și derutabile.
Așadar putem spune cum a spus 
Samuel: „Eben-Ezer, până aici Dom-
nul ne-a ajutat”. Vedem mâna Lui 
în această lucrare, vedem progresul 
revistei în calitate și cantitate: de la 
500 de bucăți primul număr care era 
alb negru și avea 16 pagini, la 2500 
de bucăți cu hârtie de cea mai bună 
calitate și color cu 44 de pagini, și mai 
ales calitatea articolelor. Credem din 
toată inima că revista își atinge scopul 
dorit și că prin revistă Dumnezeu 
atinge inimi.             
                                                     

REPORTER: Vă mulțumesc.

Nr. 1/1997

Nr. 2/1997

Nr. 3/1997

Nr. 4/1997
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Revista Apa Vieții împlinește 30 de ani de la apariția 
primului număr în formă tipărită. Echipa redacțională 
de atunci, formată din Moise Gaode, Puiu Timo�e, 
Viorel Cordoș, Francisc Caba și Iosif Buda, numai 
o echipă a reușit să pună temelia unei reviste care a 
perseverat continuu. Mă minunez de curajul unor frați 
care au scos o publicație creștină într-o țară străină 
precum Austria. E important să ne aducem aminte 
cum ne-a călăuzit Dumnezeu în toți acești ani și să nu 
uităm că această revistă apare în limba română.
       
ADUCEREA AMINTE

Revista publică articole creștine, ceea ce o face să �e 
atractivă și interesantă pentru românii din diaspo-
ra. Chiar pătrunde în casele cititorilor cu Adevărul, 
care este Isus Hristos. În ultimii 10 ani de gra�că și 
paginație s-au ocupat Diana Diaconescu, Liliana Stan, 
Bianca Burcușel și actualmente Naomi Bujdei. Biblia 
ne învață „Scrie lucrul acesta în carte, ca să se păstreze 
aducere aminte...” (Exod 17:14).
         
Destin înseamnă a lupta. Experiențele pe care le 
acumulăm cu apariția �ecărui număr al revistei, ne 
îndeamnă să mergem mai departe. O cântare a grupu-
lui �e Messengers spune așa: 

„Destinul tău e să învingi
Când ești căzut să te ridici
Destinul tău l-a scris cândva Isus”.     

Sărbătorim trei decenii de activitate, pentru eternitate 
nu este mult, dar pentru oamenii trecători este o trei-
me din viața unui om. Să ne îndeplinim destinul e cel 
mai frumos lucru din viața noastră. Putem învăța mul-
te lucruri de pe paginile revistei. În cuprinsul ei puteți 
găsi articole pentru familii, adolescenți, tineri, știri ș.a. 
Scrisul și cititul nu sunt așa de importante în ziua de 
azi în comparație cu imaginea. Tot la fel se întâmplă 
și la oameni, se pune mai mult preț pe îmbrăcăminte 
decât pe ceea ce vorbești sau scrii.

O AMINTIRE

În primăvara anului 2008, sâmbăta dimineața am 
primit un telefon de la Puiu Timo�e: „pregătește-te 
că trebuie să plecăm la Klangenfurt”. Am întrebat de 

ce? „Ești chemat de fratele Ioan Varadin (președintele 
Organizației Gemeinde Gottes, n.a.) la întâlnirea 
Comitelelor a bisericilor pe Austria și se va discuta 
despre revista Apa Vieții”. Am luat-o ca din partea lui 
Dumnezeu chemarea în slujire, deoarece în perioada 
respectivă lucram în �ecare sâmbătă, dar pentru a nu 
depăși numărul de ore suplimentare am rămas acasă. 
Timp de 2 ore și ceva cât am călătorit până la Biserica 
din Klangenfurt am înjghebat un plan de funcționare 
al revistei. La Conferința anuală a Bisericilor Gemein-
de Gottes din luna iunie am contactat mai mulți frați 
din mai multe biserici din Austria, astfel la sfârșitul 
anului s-a reluat funcționarea revistei. Slavă Domnului!

Ne aducem aminte cu plăcere cum ne-a călăuzit 
Dumnezeu în toate lucrurile de-a lungul anilor „Adu-
ți aminte de tot drumul pe care te-a călăuzit Domnul 
...”(Deut. 8:2). Biserica Elim din Brunn am Gebirge 
ne-a oferit o sală pentru redacția revistei. Dumnezeu 
să binecuvânteze conducerea bisericii!

APRECIERE

Mulțumesc celor implicați în lucrarea revistei:Ionel 
Vlas, Puiu Timo�e, Ioan Varadin, Gabriela Bujdei, 
Cornel Buda, Ioan Mandici, Liliana Stan și Naomi 
Bujdei pentru sprijinul și ajutorul acordat ca revista să 
aibă viață. Dumnezeu să vă răsplătească. Nu pot să dau 
uitării doi colaboratori care ne-au ajutat la corectură: 
Daniela Rodilă și Vasile Dan. Vă apreciez pe toți și zic 
ca Dumnezeu să vă binecuvânteze cum poate El mai 
bine.

În numele colectivului de redacție vă mulțumesc 
pentru toate articolele trimise la redacție. Este un 
privilegiu să avem așa de mult suport material pen-
tru editare revistei. Desigur s-au strecurat și greșeli, 
ne cerem iertare. Omul este supus greșelii; doar cine 
nu muncește, nu greșește. Istoria nu se sfârșește cu 
trecutul, ci cu viitorul. Învățăm din trecut ca să pășim 
încrezători spre viitor.

Cu drag, vă iubesc pe toți cititorii!
Ghiță Bujdei

 

DESTINUL 
REVISTEI APA VIEȚII
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EMANUEL: „DUMNEZEU ESTE CU NOI”

 INTRODUCERE

Numele Emanuel, care înseamnă „Dumnezeu cu noi”, 
este un nume foarte semni�cativ pentru Isus Hristos. 
Nu este un nume personal pe care El l-a purtat, ci mai 
degrabă o descriere a Cine este dar și ce a făcut și face 
El. Domnul Isus este numit „Emanuel” pentru că El 
este Fiul lui Dumnezeu Care S-a întrupat. Trebuie sub-
liniat aici faptul că Biblia nu spune că „Dumnezeu S-a 
făcut trup”, ci „Cuvântul S-a făcut trup și a locuit prin-
tre noi” (Ioan 1:14). Cu alte cuvinte, a doua Persoană 
din Dumnezeul Triunic, Fiul lui Dumnezeu, S-a făcut 
trup. Altfel, cineva ar putea întreba: „Și cine a rămas 
stăpânitor peste întreaga creație dacă Dumnezeu Însuși 
a devenit parte a creației?”

 ÎMPLINIRE PROFETICĂ
Numele „Emanuel” apare pentru prima dată în Isaia 
7:14, unde este dat ca semn regelui Ahaz al lui Iuda. 
Ahaz se confrunta cu o amenințare din partea a doi 
împărați inamici și îi era teamă. Dumnezeu i-a spus că 

El îl va elibera de dușmanii săi și că-i va da un semn 
pentru a con�rma această promisiune. Semnul era că 
o fecioară va � însărcinată și va naște un �u căruia Îi 
va pune numele „Emanuel”. Acest semna fost semni-
�cativ pentru că a arătat că Dumnezeu a fost cu Ahaz 
și oamenii săi. De asemenea, a arătat că Dumnezeu 
avea să-și îndeplinească promisiunile mai departe, 
oferind mântuire. Evanghelistul Matei aplică profeția 
lui Isaia la nașterea lui Isus Hristos. El citează Isaia 7:14 
și explică faptul că această profeție a fost împlinită în 
Isus (Matei 1:22-23). Cu alte cuvinte, este o profeție cu 
dublă împlinire.

A PURTAT DOMNUL ISUS NUMELE 
„EMANUEL”?
O întrebare adecvată cu privire la numele „Emanuel” 
atribuit Domnului Hristos se desprinde la citirea între-
gului Nou Testament, și anume, de ce nimeni nu L-a 
mai numit cu acest nume? În Vechiul Testament sunt 
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mai multe instanțe când unei persoane i-a fost conferit 
un nume în funcție de trăsăturile sau atributele sale. 
De exemplu, în Geneza 2:23 Adam o numește pe Eva 
„ișa”, „femeie” dar acesta nu a fost numele ei propriu. 
Numele „Eva” provine din cuvântul ebraic „șava” și 
înseamnă „viață” sau „vie”. Prin urmare, numele „Ema-
nuel” atribuit Domnului Isus se re�ectă în cine este și 
ceea ce a făcut și face Fiul lui Dumnezeu, chiar dacă ni-
meni nu L-a numit așa mai târziu. De altfel, chiar dacă 
în limba română, în versiunea VDC citim „și-I vor 
pune numele Emanuel” (Matei 1:23), în limba greacă 
termenul „kalesusin” poate � la fel de bine tradus prin 
„și-L vor chema Emanuel”.

 Am arătat că în înțelegerea ebraică e posibil cuiva să-i 
�e atribuit un nume în funcție de trăsăturile și lucrările 
personale. În continuare, voi expune câteva exemple 
din viața și activitatea Mântuitorului care dovedesc 
faptul că El a fost într-adevăr „chipul Dumnezeului 
Celui Nevăzut” (Coloseni 1:15), „Dumnezeu cu noi” 
(Matei 1:23).

 „DUMNEZEU CU NOI” LA BOTEZUL 
DOMNULUI ISUS

Evangheliștii sinoptici (Matei, Marcu și Luca) 
consemnează faptul că, după ce Domnul Hristos a fost 
botezat în Iordan de către Ioan Botezătorul, Dumne-
zeu Tatăl a con�rmat că Fiul lui Dumnezeu este Cel 
în Care își găsește toată plăcerea iar Duhul Sfânt S-a 
coborât peste El (Marcu 1:9-11). Vocea lui Dumnezeu 
Tatăl și coborârea Duhului Sfânt peste Mesia au fost 
ecoul profețiilor din Psalmi 2:7: „Tu ești Fiul Meu! 
Astăzi Te-am născut” și Isaia 42:2: „Iată Robul Meu, pe 
care-L sprijin, Alesul Meu, în care Își găsește plăcere 
su�etul Meu. Am pus Duhul Meu peste El; El va vesti 
neamurilor judecata.”

 „DUMNEZEU CU NOI” ÎN AUTORITATEA 
DOMNULUI ISUS

 În Vechiul Testament, profeții și judecătorii lui Israel 
au vorbit de la Dumnezeu și în numele lui Dumnezeu. 
Dumnezeu Însuși a spus prin Isaia în 51:6 că al Lui 
Cuvânt rămâne în veac. Niciun profet nu a spus despre 
propriile-i cuvinte că rămân în veac. Totuși, în Noul 
Testament, de trei ori, tot în evangheliile sinoptice, 
sunt consemnate cuvintele Mântuitorului: „Cerul și 
pământul vor trece, dar cuvintele Mele nu vor trece.” 
(Matei 24:35) După cum arată evanghelistul Ioan, 
Cuvântul Și-a făcut locuință printre noi (Ioan 1:14). 
Astfel, când Domnul Hristos a făcut promisiuni, a po-
runcit și a profețit, El a cuvântat în autoritatea proprie 
de Dumnezeu.
 „Dumnezeu cu noi” prin lucrările Domnului Isus
 Domnul Isus a spus iudeilor: „Dacă nu fac lucrările 
Tatălui Meu, să nu Mă credeți. Dar, dacă le fac, chiar 

dacă nu Mă credeți pe Mine, credeți măcar lucrările 
acestea, ca să ajungeți să cunoașteți și să știți că Tatăl 
este în Mine și Eu sunt în Tatăl.” (Ioan 10:37,38) El a 
făcut lucrări pe care numai Tatăl le-a făcut și le putea 
face. E adevărat că vindecări, învieri din morți și alte 
minuni au făcut și alți oameni ai lui Dumnezeu în Ve-
chiul Testament. Însă, Mântuitorul a făcut lucrări care 
derivau din autoritatea Sa de Dumnezeu. Bunăoară, 
a iertat păcatele (Matei 9:6), a vindecat în ziua de 
Sabat, arătând că este Domn al Sabatului, care numai 
Dumnezeu Însuși putea � (Matei 12:8) și a eliberat pe 
oameni de demoni (Matei 12:22). Odată cu Domnul 
Isus, Împărăția lui Dumnezeu a ajuns până la oameni 
(Luca 11:20). Apoi, Mântuitorul le-a dat autoritate și 
ucenicilor să exorcizeze (Matei 10:8), spre deosebire de 
oamenii Vechiului Testament.

 „DUMNEZEU CU NOI” DUPĂ PROMISIUNEA 
DUHULUI SFÂNT

 În Vechiul Testament, Cortul Întâlnirii și mai apoi 
Templul erau locul prezenței lui Dumnezeu printre 
oameni. În Noul Testament, mai întâi Domnul Isus 
este templul lui Dumnezeu, locul prezenței lui Dum-
nezeu pe Pământ (Ioan 2:19-21; Coloseni 1:19). Apoi, 
Domnul Isus a promis că Îl va trimite pe Duhul Sfânt 
care își va face locuința în credincios iar �ința întrea-
ga a acestuia va deveni templu al Duhului Sfânt (Ioan 
14:16,17; 1 Cor. 3:16).

 CONCLUZIE
 După cum am văzut, chiar dacă Domnul Isus nu a 
purtat numele Emanuel și oamenii nu L-au chemat 
așa, totuși, la botezul Lui, în autoritatea, prin lucrările 
și prin promisiunea trimiterii Duhului Sfânt vedem 
implicațiile numelui Emanuel. Biblia este singura carte 
din istoria omenirii care pretinde a � revelație divină 
și în care se spune că Dumnezeu a venit să locuiască 
împreună cu omul și în om. Dar, posibilitatea realizării 
acestei relații personale este condiționată de credința și 
ascultarea omului de Dumnezeu: „dar tuturor celor ce 
L-au primit, adică celor ce cred în Numele Lui, le-a dat 
dreptul să se facă copii ai lui Dumnezeu (Ioan 1:12).

Romică Ciocan
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IUBIREA CA DAR DE CRĂCIUN
Cadourile de Crăciun sunt o tradiție frumoasă, dar 
adesea uităm să ne amintim de adevăratul Dar divin 
pe care Dumnezeu ni L-a făcut în această sărbătoare. 
Iubirea lui Dumnezeu pentru noi este darul cel mai 
prețios și semnul suprem al dragostei și generozității 
Sale. Astfel, primul principiu al dăruirii de Crăciun în 
calitate de creștin este de a face cadou iubirea. Iată cum 
putem pune acest principiu în practică:
 
1. IUBIREA CA FUNDAMENT
Înainte de a oferi cadouri materiale, ar trebui să ne 
asigurăm că îi iubim cu adevărat pe cei din jurul 
nostru. Iubirea ne face mai atenți la nevoile și dorințele 
celorlalți, iar cadourile oferite din iubire au o valoa-
re mult mai mare. În Matei 22:39 scrie: „Iar a doua, 
asemenea ei, este: Să iubești pe aproapele tău ca pe 
tine însuți.” Acest verset ne amintește că iubirea față 
de ceilalți, inclusiv iubirea față de aproapele nostru, 
este unul dintre cele mai importante principii creștine. 
Atunci când oferim cadouri în preajma Crăciunului, ar 
trebui să ne gândim la cum putem arăta iubire și grijă 
față de cei din jurul nostru, punându-i pe ei pe primul 
loc și tratându-i cu dragoste și respect, așa cum ne-am 
dori să �m tratați noi.
 

CADOURI DE CRĂCIUN – 
IUBIRE ȘI DĂRNICIE

Sărbătoarea Crăciunului este un moment special în care 
creștinii din întreaga lume sărbătoresc nașterea lui Isus Hris-

tos, Fiul lui Dumnezeu, care a venit pe pământ pentru a aduce 
iubire, speranță și salvare. În acest sezon de bucurie și re�ecție, 
putem învăța de la Însuși Isus despre darul suprem pe care L-a 
adus omenirii: iubirea lui Dumnezeu. Ioan 3:16 ne amintește 
de acest adevăr fundamental: „Fiindcă atât de mult a iubit 

Dumnezeu lumea, că a dat pe singurul Lui Fiu, pentru ca ori-
cine crede în El să nu piară, ci să aibă viața veșnică.”

2. TIMP ȘI ATENȚIE 

Una dintre cele mai mari expresii ale iubirii este să 
acordăm celorlalți timpul și atenția noastră. În loc 
să ne grăbim să cumpărăm cadouri scumpe, putem 
petrece timp de calitate cu cei dragi, ascultându-i și 
oferindu-le sprijinul nostru necondiționat. Filipeni 2:4 
ne spune: „Fiecare din voi să se uite nu la foloasele lui, 
ci și la foloasele altora.” Acest verset ne îndeamnă să 
ne gândim la binele celorlalți și să �m atenți la nevoile 
lor, punându-i pe ei pe primul loc. Petrecerea timpului 
de calitate și ascultarea cu atenție a nevoilor celorlalți 
pot � expresii practice ale acestei învățături biblice, 
arătându-le celor dragi că ne pasă cu adevărat de ei și 
că suntem dispuși să ne facem timp pentru ei.
 
DĂRNICIA ÎN FIECARE ZI
Crăciunul nu ar trebui să �e singurul moment în care 
practicăm dărnicia. Ioan 3:16 ne amintește că Dum-
nezeu L-a dat pe Fiul Său pentru noi, nu doar într-o 
zi specială, ci pentru întreaga noastră viață. Așadar, al 
doilea principiu al dăruirii este de a � darnici nu doar 
în perioada sărbătorilor, ci pe tot parcursul anului. Iată 
cum putem face acest lucru:
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1. GENEROZITATEA ZILNICĂ
În loc să ne rezervăm actele de generozitate doar pen-
tru Crăciun, putem căuta oportunități de a ajuta și de a 
împărți cu cei în nevoie pe tot parcursul anului. Fie că 
este vorba de a dona alimente, haine sau timpul nostru, 
�ecare gest de generozitate contează. În Luca 6:38 
suntem îndemnați: „Dați, și vi se va da; ba încă vi se va 
turna în sân o măsură bună, îndesată, clătinată, care se 
va vărsa pe deasupra. Căci cu ce măsură veți măsura, 
cu aceea vi se va măsura.” Acest verset ne amintește că 
atunci când suntem generoși și dăruim altora, primim 
în schimb satisfacție spirituală și binecuvântări din 
partea lui Dumnezeu. Cu alte cuvinte, generozitatea 
noastră nu trebuie să �e limitată la ocazii speciale, ci 
ar trebui să �e o trăsătură constantă a vieții noastre în 
calitate de copii ai lui Dumnezeu. Donând alimente, 
haine sau timpul nostru celor în nevoie, facem ceva 
ce este bine și plăcut în ochii lui Dumnezeu și avem 
încredere că El ne va binecuvânta în moduri pe care 
poate nu le putem anticipa.

2. SLUJIREA COMUNITĂȚII
Implicarea în activități de voluntariat și slujire în 
comunitate poate � o modalitate excelentă de a arăta 
dragoste și de a � darnici în mod constant. Servind pe 
cei din jur, putem să facem o diferență reală în viețile 

lor. În Matei 20:28 găsim scris: „Pentru că nici Fiul 
omului n-a venit să I se slujească, ci El să slujească și 
să-Și dea viața ca răscumpărare pentru mulți.” Acest 
verset subliniază faptul că Isus Însuși a fost un exemplu 
de slujire și generozitate. El a venit să slujească și să 
ofere sacri�ciul Său pentru binele altora. Astfel, atunci 
când ne implicăm în slujirea comunității și arătăm 
generozitate față de cei în nevoie, urmăm exemplul lui 
Isus și împlinim scopul creștin al iubirii și slujirii față 
de ceilalți.

 
Crăciunul este un moment minunat pentru a re�ec-
ta asupra iubirii lui Dumnezeu și pentru a practica 
generozitatea față de cei din jurul nostru. În calitate 
de creștini, putem face cadouri de Crăciun care să 
aibă un impact profund, începând cu darul suprem al 
iubirii lui Dumnezeu și continuând cu generozitatea 
noastră în �ecare zi a anului. Prin aceste gesturi putem 
aduce lumină și speranță în viețile celorlalți și putem 
sărbători cu adevărat nașterea Mântuitorului nostru, 
Isus Hristos.
 
Să aveți sărbători binecuvântate alături de cei dragi și 
Domnul Isus să vă umple inima de pace, bucurie și 
dragoste.

Dennis Mărcuș
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Nașterea Domnului Isus în iesle este un 
eveniment central în creștinism, mar-
când începutul vieții Mântuitorului lumii. 
Această scenă simplă, dar profundă, este 
încărcată cu simboluri și semni�cații care 
au in�uențat credința creștină și au inspi-
rat oamenii de-a lungul secolelor. Putem 
extrage semni�cațiile adânci ale nașterii lui 
Isus în iesle.

VENIREA LUI ISUS PE PĂMÂNT
A fost momentul ideal pentru a veni în lume. Era o 
mare așteptare între evrei legată de venirea lui Mesia. 
Stăpânirea romană i-a unit în această așteptare. Roma 
uni�case multe teritorii și se bucura de pace, acest 
aspect facilitând călătoriile și implicit răspândirea 
Evangheliei. Faptul că închinarea la idoli a eșuat în a le 
aduce eliberarea de sub dominația romană a condus la 
decizia lor de a-i abandona. Dacă Roma a câștigat pe 
plan militar, Grecia a câștigat pe plan cultural, limba 
greacă devenind cea mai des folosită în imperiu și 
facilitând comunicarea și scrierile s�nte, care ulterior 
au fost scrise în această limbă. 
 
Pe fondul acesta, Dumnezeu în providența Sa a ales 
să Îl trimită pe Domnul Isus să se nască într-o iesle, 
în modestie, pentru a ne învăța încă de la nașterea Sa 
simplitatea, modestia și smerenia. El care a făcut cerul 
și pământul cu tot ceea ce este pe el, Regele Regilor S-a 
născut într-o iesle. Aceasta a fost porunca indirectă 
prin care a stabilit niște priorități, cele spirituale în 
detrimentul celor materiale. În predica de pe mun-
te Domnul Isus a reiterat importanța smereniei și a 
alergării noastre pentru a aduna comori în cer și nu pe 
pământ. Acest lucru subliniază și supunerea la voia lui 
Dumnezeu, exempli�când modul în care ar trebui să 
ne raportăm la Creatorul nostru. 
 
NAȘTEREA LUI ISUS ÎNTR-O IESLE
Isus s-a născut într-o iesle în Betleem, lângă mieii 
care se aduceau jertfă la Templu, pentru că El Însuși 
era Mielul care ridică păcatul lumii! Iar toți mieii au 
în comun staulul și ieslea. Prin jertfa Sa Isus ne învață 
dragostea, sacri�ciul, dăruirea pe care a avut-o pen-
tru noi ca omenire. El așteaptă de la noi o atitudine 
similară în viața noastră.
 
Nașterea Sa în iesle ne arată umanitatea Fiului lui 

Dumnezeu, care a devenit cu adevărat om, experi-
mentând condițiile umane și umilința într-un mod 
unic. Astfel, El se identi�că și se face accesibil �ecărui 
om în parte, și ne oferă o pildă pentru ca și noi să ne 
identi�căm cu cei a�ați în nevoie, să plângem cu cei ce 
plâng. 
 
La iesle vedem importanța familiei: Nașterea Dom-
nului Isus într-o familie simplă, cu Maria și Iosif, 
subliniază importanța valorilor familiale și protejarea 
și îngrijirea copiilor. Ne sunt oferite aceste principii în 
viața de familie. 
 
Nașterea într-o iesle și vestea adusă păstorilor arată 
că mesajul Său este pentru �ecare om în parte, indife-
rent de statut social sau origine. Isus ne poruncește să 
nu căutăm la fața omului și face accesibilă mântuirea 
pentru toate categoriile de persoane. Această scenă îi 
invită pe toți să vină și să-L adore pe Isus, subliniind 
universalitatea credinței creștine.
 
Putem observa unicitatea Bibliei și a împlinirii 
profețiilor din Vechiul Testament prin nașterea Mân-
tuitorului, ceea ce ne întărește convingerea că Biblia 
este Cuvântul infailibil a lui Dumnezeu. 
 
NAȘTEREA LUI ISUS ADUCE SPERANȚĂ
În concluzie, nașterea Domnului Isus într-o iesle este 
mult mai mult decât o simplă poveste de Crăciun. Este 
o scenă profundă și încărcată de semni�cații care ne 
învață despre umilință, iubire universală, smerenie și 
renunțare la bunurile materiale. Ea continuă să inspi-
re și să aducă speranță creștinilor din întreaga lume, 
reamintindu-le de darul neprețuit al Mântuitorului. Ne 
invită să re�ectăm asupra modului în care putem trăi o 
viață în armonie cu învățăturile Domnului Isus.
        
   Ioan Kudor

NAȘTEREA DOMNULUI – MAI MULT DECÂT O 
POVESTE DE CRĂCIUN
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POVESTEA RĂULUI ÎNTRE 
GENERAȚII
Unul din textele care m-a pus pe gânduri atunci când 
l-am citit din Biblie a fost învățătura pe care i-o dădea 
lui Lemuel mama sa:
„Nu se cade împăraților, Lemuele, nu se cade 
împăraților să bea vin, nici voievozilor să umble după 
băuturi tari; ca nu cumva, bând, să uite legea și să 
calce drepturile tuturor celor nenorociți. Dați băuturi 
tari celui ce piere și vin celui cu su�etul amărât, ca să 
bea să-și uite sărăcia și să nu-și mai aducă aminte de 
necazurile lui.”

E un text straniu, care ne arată totuși, că răspunderea 
împăraților e să rămână ancorați în realitate, și să 
aibă grijă de împărăția lor. Uman vorbind, societatea 
consideră vorbele mamei lui Lemuel legitime: Da, nu 
se cade împăraților. Dar oamenilor de rând puși în fața 
unei existențe groaznice, ce altceva le este dat să facă, 
decât să-și înece necazurile în alcool, și celelalte drogu-
ri recreaționale?

Pe noi ne așteaptă aceeași întrebare: Ce ne facem dacă 
viața ne aduce în acest punct, unde corabia su�etului 
nostru zace zdrobită, eșuată între stânci?

TOȚI AVEM O ISTORIE
Toți avem o istorie care ne de�nește, �e că ne place sau 
nu. De multe ori nu suntem noi vinovați pentru ea, dar 
noi trebuie să-i purtăm consecințele. Înfățișarea �zică 
o moștenim de la părinți. Capacitatea noastră de a 
aprofunda lucrurile, și de a percepe lumea, tot de acolo 
vin.

Dincolo de partea �zică, probabil mai important 
chiar, valorile noastre în mare parte ne vin din trecu-
tul nostru. Etica de muncă pe care o avem sau nu o 
avem, foarte probabil am văzut-o în familie. Vocabu-
larul care-l folosim ne vine din familie, și cei cu care 
am interacționat în trecut. Cărțile pe care le-am citit, 
sau care nu le-am citit, toate își pun amprenta asupra 
noastră.

Dinamica din familie iarăși, de multe ori, e umbra 
lucrurilor din trecut. Dacă tot ce omul a avut con-
tact din tinerețe e ceartă și instabilitate în casă, îi va 
� foarte greu ca el însuși să aibă o viață ordonată și 
pace. Pentru că așa crede el că se rezolvă con�ictele: cu 
ceartă, și scandal. Traumele trăite se propagă deseori 
peste generații.

Disciplinele spirituale iarăși vin de multe ori din trecut: 
cititul Bibliei, postul, rugăciunea.

Iar în istoria noastră, în povestea noastră, de pe acest 
Pământ vine și răspunsul la întrebarea noastră.

ISTORIA E SCRISĂ ÎN CARNE, NU ÎN PIATRĂ
Poate nu știai, dar �ecare atom din corpul tău este 
schimbat la �ecare 5-7 ani. Mă repet: �ecare atom din 
corpul tău este schimbat între 5 și 7 ani. La propriu, 
materia dinlăuntrul tău va alcătui din punct de vedere 
�zic un om complet nou în 7 ani. Mai mult de atât, 
98% din atomi sunt schimbați chiar în primul an. Iar 
asta se întâmplă în �ecare an. Cu toate acestea caracte-
rul multor oameni nu se schimbă prea mult într-un an, 
și e valid să ne întrebăm de ce?

După mine sunt două lucruri esențiale care trebui-
esc schimbate: inerția, și credința. Viața de multe ori 
ne merge din inerție mai departe. Zilele trec, iar noi 
suntem în rutina pe care o avem. Rutina poate � spartă 
doar dacă luăm decizia concretă de a o schimba. Iar 
asta nu se poate decât dacă avem credința că ce vom 
face noi va avea un efect.
Imaginează-ți pe cineva care este gras și decide într-o 
zi să meargă la o sală de sport pentru a scăpa de kilo-
gramele extra. Merge o săptămână, face sport serios, își 
schimbă dieta, etc. Apoi se pune iar pe cântar și vede 
că mai nimic nu s-a schimbat. Gândul rău îl încolțește 
apoi: așa sunt eu, nu mă pot schimba.
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ACEASTA ESTE O OTRAVĂ PENTRU SUFLET.
Credința e esențială schimbării. Credința că lucrurile 
se vor schimba, se transformă în disciplină în a face 
exercițiile chiar și atunci când rezultatele nu se văd 
imediat. Noi știm că vine răsplata. Nu azi, nu mâine, 
dar sigur odată și odată vine.
Cred că la fel stau lucrurile și în viața spirituală. E 
același mecanism al încrederii în lucrurile nevăzute:

„Nu vă înșelați: Dumnezeu nu Se lasă batjocorit! 
Ce seamănă omul, aceea va și secera. Cine seamănă 
pentru �rea lui pământească va secera din �rea 
pământească putrezire, dar cine seamănă pentru Du-
hul va secera din Duhul viață veșnică. Să �m neobosiți 
în facerea binelui, căci, la vremea cuvenită, vom secera, 
dacă nu vom cădea de oboseală.”

Iar semănatul în lucrurile duhovnicești, va da roade 
duhovnicești. Dacă încerci în �ecare zi cu sinceritate 
să devii un om mai bun, o să ajungi în timp un om 
mai bun. Fără doar și poate. Trebuie să te uiți adânc 
în oglinda su�etului tău, și să �i onest cu tine, știind 
oricum că scuzele noastre ajung precum apărarea lui 
Cain: o palidă minciună în fața lui Dumnezeu, care 
ne cunoaște mai bine decât vom putea să ne știm noi 
vreodată, dinainte de facerea timpului.

Schimbarea va veni, iar cei din jurul tău, și Dumne-
zeu Însuși, se vor bucura. Și tu te vei simți mai bine, 
întrucât atunci când ești într-o relație bună cu Dumne-
zeu și cei din jur, vei avea mai puține con�icte, și te vei 
bucura de pace și liniște măcar din prisma aceasta.

TREBUIE SĂ RUPI ISTORIA RELELOR, ȘI SĂ 
TE POCĂIEȘTI
 „Vă îndemn deci, fraților, pentru îndurarea lui Dum-
nezeu, să vă aduceți trupurile ca jertfă vie, sfântă, 
plăcută lui Dumnezeu; aceasta va � închinarea voastră 
duhovnicească. Și să nu vă luați după chipul veacului 
acestuia, ci să vă transformați prin înnoirea minții, 
ca să puteți deosebi care este voia lui Dumnezeu: cea 
bună, plăcută și desăvârșită.”

Poate ai avut părinți alcoolici. Poate ai trăit în familii 
disfuncționale și habar nu ai cum oamenii ar trebui 
să se poarte unul cu altul în relațiile familiale. Cine 
știe, poate te lupți cu varii dependențe. Pentru astea 
s-ar putea să nu �e vina ta, de multe ori creștem sub 
in�uența trecutului. Chiar și așa, responsabilitatea e 
a noastră în a repara lucrurile. Chiar dacă ei au greșit 
față de noi. Responsabilitatea nu e a celor din vechime. 
Ei s-au dus. Răul făcut de ei a rămas. Tu ai cules roa-
dele. Dar nu poți trăi în umbra trecutului. Nu poți da 
vina pe lucrurile din trecut pentru cum trăiești tu azi.

O datorăm celor din jurul nostru pe care-i iubim și 
știm că-i rănim în răul pe care-l facem. Ne-o datorăm 
nouă, întrucât �ecare viață are valoare în ochii Lui 
Dumnezeu.

Dacă n-ai idee ce să faci concret, pune-te pe genunchi 
și fă o rugăciune:

„Doamne, nu vreau să �u umbra părinților mei. Am 
ajuns �ul risipitor din povestea Ta. Sunt sătul de relele 
pe care le fac. Ai milă de mine, păcătosul!”

Nu trebuie �lozo�i adânci și discursuri profunde. 
Doar o inimă sinceră, iar Dumnezeu din cerul Său te 
va auzi și-ți va răspunde. Schimbarea Lui Dumnezeu 
va începe să lucreze în tine prin Duhul Său cel Sfânt. 
Vezi tu, lanțurile rele care poate te leagă de ani de zile, 
vor ajunge să �e frânte, nu prin puterea noastră de 
oameni, ci Dumnezeu Însuși care, în credincioșia Sa, 
îți va veni în ajutor. El nu te lasă de izbeliște.

„NU SE CADE ÎMPĂRAȚILOR SĂ BEA VIN”
Chemarea noastră e de a � un neam sfânt, și o preoție 
împărătească.

Dacă ne gândim la Domnul Isus, El se încadrează 
înainte de moarte la cerințele mamei lui Lemuel, �ind 
Cel ce piere. El alege să �e prezent absolut în suferința 
Sa, pentru a plăti în mod deplin pentru păcatele noas-
tre. El știa că nu există o cale ușoară, dovedindu-ne cu 
lacrimi de sânge chiar, că prețul plătit nu doar trebuie, 
dar merită plătit.

Schimbările pe care trebuie să le facem vor � uneori 
dramatice, și extrem de neplăcute pe termen scurt. 
Este un preț mic pe care-l avem de plătit pentru pacea 
și fericirea mare care ne așteaptă atunci când știm că 
nu suntem vinovați față de cineva, și mai ales față de 
Dumnezeu. Nu se cuvine să stăm și să căutăm păcatul. 
Nu în fața unei vieți așa de minunate la care Dumne-
zeu ne-a chemat și ne-a pus-o în față.

Bogdan Mustiață
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Cum poți descoperi dacă în 
spatele cuvintelor „n-am timp“ 
este o minciună sau un adevăr?
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Timpul e darul lui Dumnezeu pen-
tru noi, însă trebuie să îl chiverni-
sim bine, căci �ecare lucru își are 
vremea lui, stabilită de Dumnezeu!

Luca 14:16-24
Și Isus i-a răspuns: „Un om a dat 
o cină mare și a po�it pe mulți. La 
ceasul cinei, a trimis pe robul său să 
spună celor po�iți: ‘Veniți, căci iată 
că toate sunt gata.’ Dar toți, parcă 
fuseseră vorbiți, au început să se 
dezvinovățească. Cel dintâi a zis: 
‘Am cumpărat un ogor și trebuie 
să mă duc să-l văd; rogu-te să mă 
ierți.’ Un altul a zis: ‘Am cumpărat 
cinci perechi de boi și mă duc să-i 
încerc: iartă-mă, te rog.’ Un altul 
a zis: ‘Tocmai acum m-am însurat 
și de aceea nu pot veni.’ Când s-a 
întors robul, a spus stăpânului său 
aceste lucruri. Atunci, stăpânul 
casei s-a mâniat și a zis robului 
său: ‘Du-te degrabă în piețele și 
ulițele cetății și adu aici pe cei 
săraci, ciungi, orbi și șchiopi.’ La 
urmă, robul a zis: ‘Stăpâne, s-a 
făcut cum ai poruncit și tot mai este 
loc.’ Și stăpânul a zis robului: ‘Ieși 
la drumuri și la garduri și, pe cei 
ce-i vei găsi, silește-i să intre, ca să 
mi se umple casa. Căci vă spun că 
niciunul din cei po�iți nu va gusta 
din cina mea. ’”
 
SFATURI:
A. PREGĂTIREA INIMII
 
1. Caută să vezi dacă în spatele 
cuvintelor „n-am timp“ e voia 
Domnului. 
„Și Isus“: scopul nostru trebuie să 
�e re�ectarea lui Dumnezeu prin 
viața noastră, de aceea primul pas 
este actul de legământ cu Mântui-
torul.

2. Caută să �i sigur că răspunsul e 
doar de la Isus.
„i-a răspuns“: e drept că astăzi 
multe variante seamănă cu glasul 
Domnului Isus, mai ales când este 
îndulcit pentru a � plăcut, dar tre-

buie să �m conștienți că există doar 
o singură cale.

3. Crede că va � odată cea mai 
mare masă de dragoste, sus în Cer, 
pentru care trebuie să ne pregătim 
de acum.
„Un om a dat o cină mare“: întotde-
auna pentru a putea lupta și păstra 
un drum sigur în viață e important 
să avem o țintă clară și iubită.

4. Înțelege că ești chemat și dorit 
pentru această țintă.
„și a po�it pe mulți“: e adevărat 
că Dumnezeu nu ne obligă, El 
lasă această decizie la latitudinea 
noastră.

5. Există un timp sigur și stabilit 
pentru om.
„La ceasul cinei“: cina este seara, 
e momentul când ziua ia sfârșit și 
începe noaptea. Tot așa și în viața 
noastră, e foarte important să 
nu ne panicăm când trecem prin 
încercări și probleme, căci atunci e 
timpul când să înțelegem că suntem 
chemați să intrăm în casă, unde e 
lumină.

6. Acceptă chemarea și lumina 
divină prin oamenii lui Dumne-
zeu.
„a trimis pe robul său“: tendința 
noastră e să privim la înfățișare, la 
oameni și să ne poticnim, de aceea 
noi trebuie să ne privim unii pe alții 
prin Dumnezeu, pentru a putea 
primi mesajul lui Dumnezeu.

7. Discernerea se face prin auzire, 
apoi vine credința.
„să spună celor po�iți“: nu putem 
cunoaște dacă nu învățăm, pentru 
aceasta e nevoie să ne acceptăm 
unii pe alții.

8. Pentru �ecare timp dăruit 
Domnul este pregătit să ne bine-
cuvinteze.
„Veniți, căci iată că toate sunt 
gata.’“: când nu vedem anumite 

lucruri împlinite nu înseamnă că 
Domnul nu e interesat de noi, ci El 
vrea mai întâi să ne modeleze pen-
tru ca inima noastră să �e un loc 
prielnic pentru binecuvântarea Sa.
 
B. RĂSPUNSUL OAMENILOR
1. Fii pregătit să poți � diferit de 
ceilalți.
„Dar toți“: tendința de a privi unii 
către ceilalți și de a urma exemplul 
celui de lângă noi este una foarte 
puternică. Dar pentru a putea dis-
tinge binele de rău și pentru a putea 
deschide ochi limpezi către Dum-
nezeu, trebuie să trecem de pragul 
mulțimii.

2. Anturajul îi ține pe oameni 
împreună.
„parcă fuseseră vorbiți“: fără să ne 
dăm seama noi suntem in�uențați 
de cei din jur, iar cei din jurul nos-
tru sunt in�uențați de noi, de aceea 
e bine să alegem să ne așezăm lângă 
oameni care Îl iubesc pe Dumne-
zeu.

3. Nu pune vina pe altceva, când 
știi că tu ești responsabil.
„au început să se dezvinovățească.“: 
există o luptă interioară a omului în 
a nu se lăsa descoperit, pentru a nu 
i se vedea adevărata față, îmbrăcând 
astfel haine care să nu îi trădeze 
aparențele.

4. Minciuna are întotdeauna pi-
cioare scurte.
„Cel dintâi i-a zis: ‘Am cumpărat un 
ogor și trebuie să mă duc să-l văd“: 
normal mai întâi se vede marfa, 
apoi se plătește. Uneori vrem să ne 
ascundem gunoiul din inimă, dar 
fără să ne dăm seama, acesta va ieși 
la iveală.

5. Nu pune baza doar pe forma 
pocăinței, ea nu trece de poarta 
Raiului.
„rogu-te să mă ierți.“: a ne cere 
iertare înseamnă și părere de rău 
împreună cu hotărârea de schimba-
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re. Umbrela la un vânt mai puternic 
nu mai poate proteja.

6. Nu copia răspunsurile celor din 
jur, altfel poți � înșelat.
„Un altul a zis“: nu spune „unde 
merge toată lumea, voi merge și eu“, 
căci �ecare va da socoteală pentru 
ceea ce va hotărî și va face.

7. Nu lăsa ca lucrurile materiale să 
te conducă, ci � tu stăpân pe ele.
„Am cumpărat cinci perechi de boi 
și mă duc să-i încerc“:orice lucru 
iubit mai mult decât pe Dumnezeu 
va deveni stăpânul nostru.

8. Nu căuta să ai o relație cu Dum-
nezeu după bunul tău plac, căci e 
o înșelare.
„iartă-mă, te rog.“: nu putem spune 
„iartă-mă, Doamne, căci trebuie să 
mai păcătuiesc, apoi mă voi întoar-
ce la Tine.“.

9. Nu există fericire adevărată în 
familie fără Isus.
„Un altul a zis: ‘Tocmai acum m-am 
însurat și de aceea nu pot veni.’“: 
a crede că Dumnezeu nu trebuie 
implicat în relațiile familiare e o 
înșelare.

10. De obicei așteptăm noi un 
răspuns de la Domnul, dar și 
Domnul așteaptă răspunsul nos-
tru la voia Sa.
„Când s-a întors robul, a spus 
stăpânului său aceste lucruri“: una 
dintre cele mai mari înșelări este 
când trăim o viață egoistă, având 
interes doar în propria persoană. 
Atunci se închid toate ușile 
binecuvântării Divine.
 
C. RĂSPUNSUL DOMNULUI
1. Când timpul stabilit de Dum-
nezeu pentru noi nu e acceptat, 
există consecințe.
„Atunci, stăpânul casei s-a mâniat“: 

e adevărat că toți vrem să Îl ve-
dem pe Dumnezeu doar în milă și 
iubire, dar El este și un Dumnezeu 
drept, de aceea trebuie să prețuim 
timpul care ni s-a încredințat.

2. Nefolosirea timpului stabilit de 
Dumnezeu va schimba viitorul 
binecuvântat:
„și a zis robului său“: mulți oa-
meni au ascultat promisiunile lui 
Dumnezeu cu privire la ei, dar 
nepăsarea, po�ele �rii păcătoase, 
plăcerile deșarte sau chiar așa zisele 
necesități personale au schimbat 
planul binecuvântat.
Romani 1:28: Fiindcă n-au căutat 
să păstreze pe Dumnezeu în 
cunoștința lor, Dumnezeu i-a lăsat 
în voia minții lor blestemate, ca să 
facă lucruri neîngăduite.

3. Acceptă insu�ciențele vieții ca 
oportunități de binecuvântare 
divină.
„Du-te degrabă în piețele și ulițele 
cetății și adu aici pe cei săraci, 
ciungi, orbi și șchiopi.“: unii privesc 
necazurile ca �ind blesteme, ca 
�ind lucruri care arată spre un 
Dumnezeu neiubitor, dar cei ce 
sunt sinceri și smeriți pot descoperi 
iubirea lui Dumnezeu prin tot ceea 
ce Domnul îngăduie în viața lor.

4. Întotdeauna mai este timp 
pentru slujire dacă Domnul nu a 
închis ușa.
„La urmă, robul a zis: ‘Stăpâne, s-a 
făcut cum ai poruncit și tot mai este 
loc.’“: din cauza necunoașterii clare 
a Cuvântului Lui Dumnezeu, unii 
pot spune că nu mai au șanse la 
mântuire, că nu mai are rost să în-
cerce. Chiar și la mintea creștinilor 
pot apărea asemenea șoapte de 
la cel rău, că nu mai are rost să 
meargă la adunare, că nu mai are 
rost să facă pentru Domnul fapte 
bune. Ascultând de aceste șoapte ne 

ocupăm timpul prețios cu lucruri 
deșarte, nemaiavând timp pentru 
cele care ne dau viață.

5. Privește spre răbdarea Lui 
Dumnezeu și vei știi cum să apre-
ciezi timpul.
„Și stăpânul a zis robului“: suntem 
într-o epocă a vitezei, dar și acum 
Domnul e același, �ecare lucru 
își are vremea lui, de aceea să �m 
atenți, căci nerăbdarea e o poartă 
spre multe păcate cu consecințe 
grave.

Numeri 21:4b-6: Poporul și-a 
pierdut răbdarea pe drum și a 
vorbit împotriva lui Dumnezeu și 
împotriva lui Moise: „Pentru ce 
ne-ați scos din Egipt ca să murim 
în pustie? Căci nu este nici pâine, 
nici apă și ni s-a scârbit su�etul 
de această hrană proastă.” Atunci, 
Domnul a trimis împotriva popo-
rului niște șerpi înfocați, care au 
mușcat poporul, așa încât au murit 
mulți oameni în Israel.

6. Intersecțiile în viață nu sunt 
piedici, ci sunt indicatoare prin 
care să descoperim drumul vieții:
„Ieși la drumuri și la garduri și pe 
cei ce-i vei găsi, silește-i să intre, 
ca să mi se umple casa.“: mulți se 
poticnesc în viața când drumul 
nu mai este liber, când trebuie să 
aștepte sau să se lase învățați de 
alții, dar aceste piedici au un scop 
bine determinat pentru �ecare 
din noi, și anume de a ne ajuta să 
înțelegem clar drumul înspre bine-
cuvântare.

7. Orice „n-am timp pentru Dum-
nezeu“ are consecințele stabilite.
„Căci vă spun că niciunul din cei 
po�iți nu va gusta din cina mea“: 
e foarte important să ne analizăm 
bine motivațiile din spatele vorbe-
lor și a acțiunilor noastre, căci vine 
vremea când roadele vor � culese.

Daniel Căuneac
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În general, frica este răspunsul 
vital, fundamental al �inței umane 
la un pericol �zic sau emoțional și 
totodată o emoție crucială pentru 
evoluția omenirii. Dacă nu ar exista 
senzația de frică nu am � capabili 
să ne protejăm de pericolele care 
apar și care pot avea consecințe 
grave.

Frica de respingere este una dintre 
cele mai întâlnite tipuri de frică 
ce poate apărea în cadrul relațiilor 
interumane. Ea ne poate parali-
za, in�uența și împovăra viața, 
făcându-ne să nu ne simțim su�-
cient de buni și să nu �m acceptați, 
plăcuți, apreciați, iubiți sau validați 
de către ceilalți.

Suntem biologic programați să 
�m �ințe sociale, iar interacțiunea 
cu cei din jur joacă un rol extrem 
de important în existența noastră 
și sănătatea noastră psihică. Însă 
teama de respingere ne poate 
duce deseori spre forme variate de 
manifestare: lipsa curajului de ați 
a�rma și susține punctul de vedere, 
lipsa puterii de a spune în anumite 
situații “nu”, stima de sine scăzută, 
neîncredere în propriile decizii și 
nevoia de ați valida extern deciziile, 
preocuparea permanentă despre 
ceea ce gândesc alții despre tine 
și tendința de ați schimba semni-
�cativ opiniile și starea de spirit 
în funcție de ce spun alții despre 
tine, identitate de sine difuză 
manifestată prin dorința de a copia 
felul de a � și comportamentul 
altor persoane pe care le admiri, 
nevoia permanentă de a avea idoli 
sau modele de viață pe care să le 
urmezi.

Majoritatea oamenilor doresc 
să aparțină și să se conecteze cu 
ceilalți din jur, în special cu per-

soanele dragi, familia sau prietenii. 
Să te simți respins de oameni și să 
crezi că nu ești dorit într-un anumit 
loc sau o anumită situație nu este 
întocmai o experiență plăcută. 
Durerea respingerii poate � foarte 
profundă.

Ca orice altă frică, frica de re-
spingere poate � depășită dacă ne 
dorim cu adevărat acest lucru și 
dacă depunem consecvent efort-
uri în acest sens. Din punct de 
vedere medical, terapia cognitiv-
comportamentală este des cea mai 
bună metodă de reducere a fricii 
de respingere, iar prin dezvoltarea 
personală și obiceiuri schimbate, 
succesul nu va întârzia să apară.

De asemenea, pentru noi creștinii, 
Biblia ne oferă foarte multe 
îndrumări despre cum să facem 
față fricii de orice fel, oferindu-ne 
mângâiere și putere în momente-

le când avem senzația că suntem 
respinși de cei din jurul nostru, 
chiar și de cei dragi nouă. Ne spune 
că Dumnezeu este refugiul nostru, 
puterea noastră și ajutorul nostru 
mereu prezent în vremuri de necaz.

Isaia 41:10 – „Nu te teme, căci Eu 
sunt cu tine; nu te uita cu îngri-
jorare, căci Eu sunt Dumnezeul 
tău; Eu te întăresc, tot Eu Îți vin în 
ajutor. Eu te sprijin cu dreapta Mea 
biruitoare.“

Nu uita că orice respingere cons-
tituie o motivație și niciodată o 
frână, așa că arată că poți, rămâi 
tare și nu înceta să crezi în tine 
și în proiectele tale prin ajutorul 
primit de la Dumnezeu, pentru ca 
la capătul drumului să �i mândru 
de tine și să ai certitudinea că ai 
câștigat o experiență în plus.

Lidia Brindea

FRICA DE RESPINGERE
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În anul 1963, una din cele mai mari grădini 
zoologice din America, o grădină din New 
York, a dat un anunț că va prezenta cel mai 
periculos și cel mai mare dușman al omu-
lui. În ziua respectivă, când te prezentai 
acolo, erai dus și așezat în fața unei oglinzi. 
Cel mai mare dușman al omului ești tu 
însuți. Nimeni nu îți poate face mai mult 
rău decât îți poți face tu. Nimeni nu este 
mai periculos pentru tine decât tu însuți. 
De cel mai mare dușman al tău care e din 
afară poți să te ferești, poți să-l ocolești, 
poți să-l eviți, dar pe tine însuți nu te poți 

ocoli. Ești cu tine însuți 24 de ore din 24 
și ai timp su�cient să-ți faci singur rău. 
Ai timp destul să te nenorocești, să porți 
un război, să te lupți cu tine însuți. Și în 
funcție de cât ești de biruitor sau mai puțin 
biruitor, așa te vei comporta și cu ceilalți. 
Atât eșecurile cât și biruințele se vor ref-
lecta în relațiile cu familia, prietenii, socie-
tatea. Se vorbește puțin despre războiul cu 
tine însuți, dar e de o importanță enormă 
în reușita ta în viață și în relațiile cu cei din 

jur.

CUM CÂȘTIGI RĂZBOIUL 
CU TINE ÎNSUȚI
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Referitor la această ultimă consecință și la importanța 
relațiilor cu cei din jur, Domnul Isus spune în Ioan 
13:34,35: „Vă dau o poruncă nouă: Să vă iubiți unii pe 
alții; cum v-am iubit Eu, așa să vă iubiți și voi unii pe 
alții. Prin aceasta vor cunoaște toți că sunteți ucenicii 
Mei, dacă veți avea dragoste unii pentru alții.”. Pocăința 
nu se măsoară prin darurile sau realizările spirituale, 
ci prin relațiile cu ceilalți, cum găsim scris și în Matei 
7:21: „Nu oricine-Mi zice: ‘Doamne, Doamne!’ va intra 
în Împărăția cerurilor, ci cel ce face voia Tatălui Meu, 
care este în ceruri.”. Deci consecințele războiului cu 
tine însuți se materializează și prin sănătatea mintală 
pe care o ai, ba mai mult și prin sănătatea �zică, foarte 
multe boli �zice �ind de fapt consecința înfrângerilor 
în urma acestui război.
Câmpul de luptă al războiului cu tine însuți este min-
tea. Acolo se dă bătălia. În Proverbe 23:7a stă scris: 
„căci el este ca unul care își face socotelile în su�et!”. 
Gândurile noastre determină acțiunile noastre. În 
Romani 12:2 ni se spune: „Să nu vă potriviți chipului 
veacului acestuia, ci să vă prefaceți prin înnoirea minții 
voastre, ca să puteți deosebi bine voia lui Dumnezeu: 
cea bună, plăcută și desăvârșita”. 

Așadar să nu ne lăsăm modelați de lume, ci să ne 
reînnoim mintea, deoarece ea este aceea care ne va 
determina acțiunile. Un gând se poate transforma într-
o acțiune, acțiunea se poate transforma într-un obicei, 
obiceiul va forma un caracter, iar caracterul te va duce 
la o destinație, în rai sau iad. Totul pornește de la un 
simplu gând.

Războaiele moderne se desfășoară pe mai multe spații: 
cel terestru, aerian, acvatic, subteran, cibernetic (război 
informațional) ș.a. În același fel, războiul cu tine însuți 
se desfășoară în cadrul mai multor domenii.

I. DOMENIUL POFTELOR

Nu există și nu a existat niciodată în istoria omenirii 
o societate ca a noastră, atât de pornită să stârnească 
po�ele prin imagini, prin industria pornogra�că, prin 
așa zisa educație. Acest război cu sine însuși pornit 
în minte duce la murdărie spirituală și la tot felul de 
consecințe grave. În Matei 5:28 Isus spune că produ-
ci adulter numai dacă te uiți la o femeie cu gânduri 
păcătoase: „Dar Eu vă spun că oricine se uită la o fe-
meie ca s-o po�ească a și preacurvit cu ea în inima lui.”.

Înfrângerile în războiul cu tine însuți din acest do-
meniu al po�elor a distrus multe chemări extraordi-
nare din partea Domnului, a distrus și distruge multe 
familii. În Proverbe 24:16 scrie: „Căci cel neprihănit de 

șapte ori cade și se ridică, dar cei răi se prăbușesc în 
nenorocire”. Aici se face o deosebire între cei care cad 
și se ridică, și cei ce se prăbușesc. Spune-mi cât ești de 
biruitor în războiul cu tine însuși în domeniul po�elor, 
și îți spun ce viitor vei avea în față, cât vei � de fericit 
în familia ta. Iar dacă ești biruit în domeniul po�elor, 
ridică-te prin mărturisire, prin strigare către Domnul, 
prin renunțare, căci fără biruință în acest domeniu nu 
există reușită nici în familie, nici în viața spirituală.

II. DOMENIUL COMPLEXELOR DE 
INFERIORITATE

Trăim într-o societate care stabilește niște standarde 
�zice și materiale extraordinar de înalte, la care nu ne 
ridicăm niciunul dintre noi, astfel că s-au accentuat 
enorm de mult complexele de inferioritate. Am vrea 
să �m desăvârșiți �zic, să avem o reușită profesională 
extraordinar de mare, o bunăstare materială la care 
niciodată nu o să ajungem. Aceste complexe le avem 
cam �ecare dintre noi, ducând cu ele un război la ni-
velul minții. Ești biruitor atâta timp cât conștientizezi 
că le ai și te lupți contra lor încrezându-te în Domnul, 
�ind mulțumitor și știind că nu asta e vital din punct 
de vedere spiritual. 

Cei înfrânți sunt aceia care nu se recunosc dar sunt 
plini de astfel de complexe. Aceștia vor încerca să se 
scape de ele aruncând vina asupra altora și încercând 
să îi doboare pe alții, crezând că prin asta se ridică pe 
ei înșiși și au o imagine mai bună de sine. Vor ve-
dea greșelile la toți, numai la ei nu. Vor încerca să se 
impună prin forță, teroare, frică, crezând că în acest 
mod își creează un statut deosebit, însă nu își dau 
seama că această atitudine e de fapt oglinda războiului 
lor interior pe care l-au pierdut, și a nemulțumirii din 
su�etul lor. Înfrânții în războiul cu sine însuși din do-
meniul complexelor produc în jur multă durere, răni, 
ceartă, scandal, și dovedesc că nu au nașterea din nou, 
și nici pe Isus ca Domn în viețile lor. 

III. DOMENIUL GÂNDURILOR 
NELINIȘTITOARE
Ne îngrijorăm foarte mult de ziua de mâine, de ceea 
ce va �, de ceea ce se va întâmpla cu copiii noștri, de 
ce se va întâmpla cu lumea aceasta etc. Toate aceste 
îngrijorări nebiruite ne fac să cădem în tot felul de 
frici, angoase, depresii, și să nu putem să ne bucurăm 
de binecuvântările pe care le primim de la Domnul. 
De aceea, în Matei 6:34 ni se zice: „Nu vă îngrijorați 
dar de ziua de mâine; căci ziua de mâine se va îngrijora 
de ea însăși. Ajunge zilei necazul ei.“ A te îngrijora are 
aici sensul de a te gândi cu neliniște.
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Îngrijorarea înseamnă de fapt că ne însușim respon-
sabilitatea lui Dumnezeu de a ține toate lucrurile 
sub control, El care conduce lumea. Înseamnă că ne 
îndoim de dragostea lui Dumnezeu care este reală și 
care dirijează lucrurile spre binele nostru. Gândurile 
de îngrijorare sunt cu adevărat o jignire la adresa lui 
Dumnezeu, pentru că ne îndoim de iubirea și purtarea 
Lui de grijă față de noi.
Biruința în acest domeniu este absolut necesară, pen-
tru că fără de ea se pot produce tulburări mintale mari 
și care se vindecă foarte greu. Domnul să ne facă mai 
mult decât biruitori!

IV. DOMENIUL CREDINȚEI 
Scriptura spune în Evrei 11:6 că „fără credință este cu 
neputință să �m plăcuți Lui! Căci cine se apropie de 
Dumnezeu trebuie să creadă că El este și că răsplătește 
pe cei ce-L caută.“ Din cauza aceasta, diavolul vrea din 
toată inima să ne distrugă credința. În toate necazurile 
și problemele pe care le avem, diavolul are un singur 
scop, acela de a ne distruge. El este marele dușman, 
leul care răcnește și caută pe cine să înghită.

Domeniul credinței este domeniul în care se dau cele 
mai aspre și mai aprige lupte în războiul cu sine însuși. 
Și de ce sunt luptele așa de mari? Pentru că există o 
legătură strânsă între credință și caracter. Președintele 
american Hugh B. Brown, spunea: „În viață omul poa-
te obține mari valori spirituale numai prin credință. 
Omul nu poate trăi fără credință, deoarece în aventura 
vieții problema centrală o prezintă clădirea caracte-
rului, fapt care nu este produs al logicii, ci al credinței 
în idealuri și a devotamentului plin de sacri�ciu față 
de acesta“. Noi devenim ceea ce vrem să �m �ind 
consecvenți. Caracterul e cel mai valoros lucru pe care 
îl ai, și nimeni nu ți-l poate fura, nici măcar diavolul. 
Caracterul se formează luând în �ecare zi prin credință 
decizii de ascultare, de umblare în voia lui Dumnezeu. 
Doar noi înșine putem să ne distrugem caracterul 
înșelându-ne singuri sau păcătuind.
Cum câștigăm războiul cu sine însuși

Pentru că mintea este câmpul de luptă al acestui 
război, ea trebuie curățată regulat, �ind plină 
de răni, dureri, regrete, reproșuri, mustrări de 
conștiință ș.a. La fel cum trupul trebuie spălat și 
curățat cu apă, tot așa și mintea trebuie spălată 
și curățată prin mărturisire, recunoaștere, 
renunțare, precum stă scris în 1 Ioan 1:9: „Dacă 
ne mărturisim păcatele, El este credincios și 
drept ca să ne ierte păcatele și să ne curăţească 
de orice nelegiuire.“

Să-ți umpli mintea cu lucrurile lui Dumnezeu. 
În Psalmul 119:11 spune psalmistul: „Strâng 
Cuvântul Tău în inima mea, ca să nu păcătuiesc 
împotriva Ta!“, iar în Filipeni 4:8 suntem 
îndemnați următoarele: „Încolo, frații mei, tot 
ce este adevărat, tot ce este vrednic de cinste, tot 
ce este drept, tot ce este curat, tot ce este vrednic 
de iubit, tot ce este vrednic de primit, orice faptă 
bună și orice laudă, aceea să vă însu�ețească.“ 
Concentrându-ți atenția asupra lucrurilor bune 
îți vei schimba viața, iar gândindu-ne la Hristos 
ne va face să ne apropiem de chipul Său: „Să 
aveţi în voi gândul acesta, care era şi în Hristos 
Isus“ (Filipeni 2:5).

Al treilea mijloc de a câștiga războiul cu sine 
însuși e consecvența: „Căci cel neprihănit 
de şapte ori cade şi se ridică, dar cei răi se 
prăbuşesc în nenorocire.“ (Proverbe 24:16). 
Armata romană, care este considerată a � una 
din cele mai puternice armate din istoria lumii 
și care se studiază în academiile militare din 
lume, are înfrângeri celebre. Cu toate acestea 
era o armată de nebiruit. De ce? Pentru că ei 
erau convinși că dacă își vor întreba zeii înainte 
de a merge la război, vor câștiga. Și chiar dacă 
erau înfrânți, ei priveau înfrângerea ca �ind 
doar o încercare a zeilor și continuau să creadă 
în câștigarea războiului. Această consecvență 
îi făcea ca indiferent de numărul de înfrângeri 
avute să câștige, rămânând în istorie cu renume-
le unei armate de nebiruit.

„Mulţumiri �e aduse lui Dumnezeu, care ne 
poartă totdeauna cu carul Lui de biruinţă în 
Hristos şi care răspândeşte prin noi în orice loc 
mireasma cunoștinței Lui.“(2 Corinteni 2:14)

Hristos a biruit lupta cu Sine Însuși, El 
l-a biruit pe diavol, a biruit păcatul și ne 
cheamă acum pe �ecare dintre noi să 
ne urcăm prin credință în Carul lui de 
biruință, și prin El să �m mai mult de-
cât biruitori în acest război cu noi înșine. 
Domnul să ne ajute la aceasta, deoarece în 
cer împreună cu El vor � numai biruitorii: 
„Celui ce va birui îi voi da să șadă cu Mine 
pe scaunul Meu de domnie, după cum și 
Eu am biruit și am șezut cu Tatăl Meu pe 

scaunul Lui de domnie.“ (Apocalipsa 3:21).

Daniel Lucuța
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Cunoaștem cu toții Psalmul 23, 
unde în versetul 4 este scris: “Chiar 
dacă ar � să umblu prin valea um-
brei morții, nu mă tem de niciun 
rău, căci Tu ești cu mine. Toiagul și 
nuiaua Ta mă mângâie”, și probabil 
că unii nu au înțeles bine sau nu au 
experimentat acest verset. Ce bine 
este când ne încredem pe deplin 
în Dumnezeu, căci știm că El este 
întotdeauna lângă noi și este cu noi, 
chiar și atunci când nu-L simțim, 
și ce bine este că El nu îngăduie 
în viața noastră mai mult decât 
putem purta: ”Nu v-a ajuns nicio 
ispită care să nu � fost potrivită cu 
puterea omenească. Și Dumnezeu, 
care este credincios, nu va îngădui 
să �ți ispitiți peste puterile voastre; 
ci, împreună cu ispita, a pregătit 
și mijlocul să ieșiți din ea, ca s-o 
puteți răbda.” (1 Cor. 10:13). Când 
umbra morții este lângă noi, avem 
certitudinea că și Dumnezeu este 
lângă noi, când umbra Lui este 
pe mâna noastră dreaptă, este un 
semn că și El este lângă noi, El este 
mereu păzitorul nostru: “Domnul 
este păzitorul tău, Domnul este 
umbra ta pe mâna ta cea dreaptă.” 
(Ps. 121:5)

Mă numesc Lucica Țif, locuiesc de 
30 de ani în Austria, împreună cu 
soțul Iosif și cu cei trei copii: Edu-
ard, Emanuel și Andreas, cu care 
ne-a binecuvântat Dumnezeu. De 
când am venit în Austria am fost 
și suntem membri la Biserica Elim 
Viena.
 

În ziua de vineri, 3 martie 2023, pe 
fond de stres provocat și de unele 
schimbări la locul de muncă, am 
ajuns acasă și am început să am 
amețeli, iar după scurt timp am 
simțit ca o lovitură în cap, ca un 
fulger, și mi-am dat seama că s-a 
întâmplat ceva rău. Am chemat 
imediat salvarea și am fost dusă 
la Spitalul din Mistelbach. Aco-
lo au făcut de urgență o analiză 
tomogra�că și au constatat că am 
avut un accident vascular. Am fost 
imediat transportată cu elicopterul 
la Spitalul din St. Pölten. Acolo 
medicii specialiști m-au pregătit de 
operație, iar sâmbătă m-au operat, 
într-o operație lungă de șapte ore, 
după care am fost trecută în comă 
indusă. Marți au avut o încercare 
de scoatere din comă, dar a fost 
nereușită, iar medicii au hotărât să 
amâne scoaterea din comă. Aceas-
ta s-a întâmplat doar după patru 
săptămâni de comă.  Și ca să �e 
încercarea și durerea și mai mare, 
în acest timp de comă am făcut și 
o pneumonie, care a fost tratată 
e�cient în câteva zile.
 
După aceste săptămâni de 
nesiguranță, de durere, de încer-
care, Dumnezeu a dat izbândă, am 
fost scoasă din comă, am început 
recuperarea și pot să mărturisesc 
acum că Dumnezeu a fost de 
partea noastră și m-a vindecat. În 
bunătatea Lui, El ne-a înștiințat 
prin prorocie că vom trece printr-o 
încercare grea, dar să stăm aproape 

de El, să ne rugăm, să postim și El 
ne va purta de grijă. Dacă medicii, 
cărora le mulțumim din tot su�etul 
pentru eforturile lor, mi-au estimat 
înainte de operație că mai am încă 
o săptămână de trăit, Dumnezeu a 
hotărât viață în dreptul meu, și în 
urma rugăciunilor și postului făcut 
de Biserica Elim Viena și multe alte-
le din lume, în urma ungerii cu unt-
delemn prin lucrătorii de la Elim, 
starea mea s-a ameliorat. Dacă 
medicii au concluzionat că va trebui 
să am un timp de recuperare lung 
și complicat și că va trebui să învăț 
din nou lucrurile elementare, în 
urma unei vizite la spital a fraților 
lucrători, când s-a făcut din nou 
ungerea, Dumnezeu a hotărât să am 
o recuperare scurtă și e�cientă.
 
Acum putem să mărturisim că 
Dumnezeu a fost de partea noastră 
și că eu sunt recuperată și refăcută 
la o stare normală, lucru pentru 
care mulțumim lui Dumnezeu. 
De asemenea, mulțumim tuturor 
bisericilor, fraților și surorilor care 
s-au rugat și au postit pentru noi 
și vă încurajăm pe toți, și pe noi, 
să continuăm să facem acest lucru 
pentru �ecare su�et care trece prin 
astfel de încercări, căci: “Mare pu-
tere are rugăciunea �erbinte a celui 
neprihănit.” (Iac. 5:16)
 
Binecuvântat să �e Dumnezeul 
nostru Atotputernic!

         Lucica Țif

Dumnezeu mai face 
minuni și acum

Doresc să împărtășesc cu dumneavoastră felul în care 
Dumnezeu a lucrat în viața mea și a familiei noastre.
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  „VOI SUNTEȚI LUMINA LUMII. O CETATE AȘEZATĂ PE UN MUNTE NU POATE SĂ RĂMÂNĂ ASCUNSĂ. ȘI OA-
MENII N-APRIND LUMINA CA S-O PUNĂ SUB OBROC, CI O PUN ÎN SFEȘNIC ȘI LUMINEAZĂ TUTUROR CELOR 
DIN CASĂ. TOT AȘA SĂ LUMINEZE ȘI LUMINA VOASTRĂ ÎNAINTEA OAMENILOR, CA EI SĂ VADĂ FAPTELE 
VOASTRE BUNE ȘI SĂ SLĂVEASCĂ PE TATĂL VOSTRU, CARE ESTE ÎN CERURI.” (MAT 5.14-16)
 

„Voi sunteți lumina lumii”. Domnul Isus este sursa de energie a luminii noastre. Câtă vreme a fost pe pământ, 
El a fost lumina lumii, după cum este scris despre El: „Lumina aceasta era adevărata Lumină care luminează pe 
orice om” (Ioan1:9) și „Cât sunt în lume, sunt lumina lumii” (Ioan 9:5) sau „Câtă vreme aveți Lumina printre 
voi, credeți în Lumină, ca să �ți �i ai Luminii” (Ioan 12:36). Acum această responsabilitate este dată celor ce au 
devenit �i ai Luminii „Odinioară erați întuneric, dar acum sunteți lumină în Domnul. Umblați deci ca niște copii 
ai luminii” (Efes. 5:8)

NATURA CREȘTINULUI - CREȘTINUL O 
INFLUENȚĂ EXTERIOARĂ
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1. Ucenicul plătește prețul să �e altfel decât lumea! 
Să �e lumină!După cum o cetate așezată pe un munte 
e vizibilă, tot așa creștinul nu poate rămâne ascuns în 
mediul său, �indcă întreaga lui personalitate va radia 
lumină. Lumina reprezintă s�nțenia și întunericul, 
păcatul. Aici apare un con�ict. Lumina totdeauna a 
biruit întunericul, de aceea creștinul stârnește ura 
lumii. Astfel omul este chemat să facă o alegere. Va 
trăi Lumina sau „se va ascunde sub obroc”, crezând 
doar ceva despre Lumină? În pilda semănătorului, 
sunt prezentate patru feluri de inimi, dar numai una 
este o inimă aleasă, care după ce a auzit Cuvântul, este 
scris: „îl țin într-o inimă bună și curată și fac roadă în 
răbdare.” Domnul la �nalul pildei, conclude cu această 
a�rmație „nimeni după ce a aprins o lumină, n-o 
acopere cu un vas, nici nu o pune sub pat, ci o pune 
într-un sfeșnic, pentru ca cei ce intră să vadă lumina” 
(Luca 8:16). Așadar doar pământul bun, își asumă rolul 
să stea în mijloc și să �e o lumină pentru cei din jur. 
Ceilalți 3 vor � ca o „lumină ascunsă sub obroc” de 
aceea continuă Domnul să ne spună în Luca 8:17 „nu 
este nimic acoperit, nimic tăinuit, care nu va � cuno-
scut și nu va veni la lumină”

Ferice de cel ce decide să �e o lumină care luminează 
celor din jur! Ei vor � lăudați în ceruri.

2. Ucenicul luminează prin trăirea lui. „Roada lumi-
nii stă în orice bunătate, în neprihănire și în adevăr” 
(Efes. 5:9). „Faceți toate lucrurile fără cârtiri și fără 
șovăieli, ca să �ți fără prihană și curați, copii ai lui 
Dumnezeu, fără vină, în mijlocul unui neam ticălos și 
stricat, în care strălucii ca niște lumini în lume, ținând 
sus Cuvântul vieții” (Fil. 2:14-15).

Dumnezeu să ne ajute: „Să ne dezbrăcăm de faptele 
întunericului și să ne îmbrăcăm cu armele luminii” 
(Rom. 13:12), ca să �m „�i ai zilei” în toată purtarea 
noastră.

3. Ucenicul luminează prin mărturisirea lui. „Voi 
sunteți o seminție aleasă, o preoție împărătească, un 
neam sfânt, un popor pe care Dumnezeu Și la câștigat 
ca să �e a Lui, ca să vestiți puterile minunate ale Celui 
ce va chemat din întuneric, la lumina Sa minunată” (1 
Petru 2:9). „Căci Dumnezeu care a zis: «Să lumineze 
lumina din întuneric», ne-a luminat inimile, pentru 
ca să facem să strălucească lumina cunoștinței slavei 
lui Dumnezeu pe fața lui Isus Hristos” (2 Cor 4:6). 
Noi arătăm bunătatea lui Dumnezeu față de oameni, 
manifestată în Isus Hristos.

După cum apostolul Pavel a fost chemat să �e „Lumina 
Neamurilor” Fapte 13:47, prin mărturisirea Evanghe-
liei, el trebuia să „le deschidă ochii, să se întoarcă de la 
întuneric la lumină” (Fapte 2:18); tot așa și noi suntem 
chemați să-L mărturisim pe Domnul.

4. Ucenicul își păstrează integritatea spirituală! Lu-
mina nu se poate asocia cu întunericul. Nu te poți aso-
cia cu un necredincios, în afaceri, căsătorie sau prie-
tenii strânse fără să � afectat. Este un „jug nepotrivit”, 
(2 Cor. 6:14-18). Nu este legătură spirituală între un 
credincios și un necredincios. De aceea este scris: „Ieși-
ți din mijlocul lor, și despărțiți-vă de ei, zice Domnul; 
nu vă atingeți de ce este necurat și vă voi primi. Eu vă 
voi � Tată și voi îmi veți � �i și �ice, zice Domnul Cel 
Atotputernic”.

Ucenicul are datoria, (Efes. 5:10-13), să cerceteze ce 
„este plăcut înaintea lui Dumnezeu” Și să nu participe, 
absolut deloc la lucrările întunericului, mai mult, tre-
buie să le și condamne. Sub lumina conștiinței lumi-
nate de Duhul Sfânt trebuie să veri�ce toate lucrurile, 
�indcă „lumina scoate totul la iveală …”

Dumnezeu să ne ajute să umblăm cu băgare de seamă, 
să nu ne întinăm!

5. Ia seama ca lumina care este în tine să nu �e întu-
neric. „Cine zice că este în lumină, și urăște pe fratele 
său, este încă în întuneric, [...] umblă în întuneric și 
nu știe încotro merge, pentru că întunericul i-a orbit 
ochii”. (1 Ioan 2:9-11)

Ținta vrăjmașă este ca păcatul să pătrundă din nou în 
viața credinciosului și astfel încetul cu încetul ochii 
lui spirituali să-și piardă vederea. E important atunci 
când cădem în păcat, sau când nu putem să biruim un 
păcat, să avem curajul să venim la lumină, să se refacă 
părtășia cu Domnul și cu frații. 1 Ioan 1

De aceea Pavel în Efeseni �nalizează chemarea 
umblării în lumină astfel: „... «Deșteaptă-te tu care 
dormi, scoală-te din morți și Hristos te va lumina! 
Umblați cu băgare de seamă nu ca niște neînțelepți, ci 
ca niște înțelepți» [...] Nu �ți nepricepuți, ci înțelegeți 
care este voia Domnului.” (Efes. 5:14,17)

Dumnezeu să ne ajute să �m lumină. Și în ziua 
cercetării lor, oamenii să Îl slăvească pe Dumnezeu 
pentru mărturia noastră!
Doamne ajută!

Nelu Zlibuț
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Viața unui om este marcată pentru totdeauna de întâl-
nirea sa cu Dumnezeul cel viu și veșnic, �e că alege să 
Îi urmeze, �e că alege să Îi respingă chemarea. Pentru 
cel care alege să asculte chemarea la adevărata viață, 
lupta abia începe, iar conștientul și subconștientul 
acestui om sunt invadate de stimuli și cunoștințe prac-
tice și teoretice nemaiîntâlnite, netrăite până atunci.

CREȘTINUL PRIMEȘTE O NOUĂ IDENTITATE
Dacă până mai ieri, �rescul era normalitatea, acum, 
creștinul începe să trăiască la un cu totul alt nivel, 
primind o nouă identitate, care aduce cu sine și o 
nouă luptă: lupta �rescului împotriva duhovnicescului 
și viceversa. „Preaiubiților, acum suntem copii ai lui 
Dumnezeu. Și ce vom � nu s-a arătat încă. Dar știm 
că, atunci când Se va arăta El, vom � ca El, pentru că Îl 
vom vedea așa cum este. Oricine are nădejdea aceasta 
în El se curățește, după cum El este curat.” (1 Ioan 3:2-3).

Poate uneori, mai ales la începutul vieții de credință, 
creștinul nici nu realizează această luptă continuă îm-
potriva păcatului, dar, cu �ecare stadiu al maturizării 
spirituale, începe să conștientizeze tot mai mult cine 
este el și împotriva cui trebuie să lupte: „Așadar, 
fraților, noi nu mai datorăm nimic �rii pământești, ca 
să trăim după îndemnurile ei. Dacă trăiți după îndem-
nurile ei, veți muri, dar, dacă, prin Duhul, faceți să 
moară faptele trupului, veți trăi.” (Rom. 8:12-13).

Identitatea creștinului este pe cât de măreață și 
complexă, pe atât de simplă și clară: copil de Dumne-
zeu! Iar Scriptura ne învață că cei ce cheamă pe Dum-
nezeu ca Tată trebuie să se poarte într-un fel anume 
în timpul vieții lor pe acest pământ (1 Petru 1:16-19). 
Ori de câte ori îți întorci privirea spre lucrurile �rii, tu 
dorești de fapt să îți explici viața ta în afara credinței 
în Dumnezeu și lași să propășească �rea, ascultând de 
îndemnurile ei, care duc la moarte. Dar, ori de câte ori 
lași ca Duhul să Își facă lucrarea Lui măreață în viața 
ta, faci să moară faptele trupului și vei trăi. Iar aceasta 
va � o mireasmă sfântă, un izvor de viață și câștig pen-
tru toți cei pe care viața ta îi va atinge.

Identitatea creștinului este caracterizată de principiile 
și valorile Tatălui său Ceresc. Oamenii din jurul nos-
tru, oricare ar � natura lor- duhovnicească sau �rească- 
tânjesc după autenticitate și adevăr, după dragoste 
și mângâiere, după bunătate și gingășie. Când ai fost 
în�at în familia lui Dumnezeu, ai fost chemat la viață, 

ai fost chemat la a da mai departe secretul propășirii 
tale în bine, frumos și adevăr, în dragoste și bunătate.

TRĂIND ÎNTR-UN MOD APARTE!
Cum va putea recunoaște cel din afară că tu ai o identi-
tate aparte? Trăind într-un mod aparte! Declarând 
război păcatului și iubind pe frații tăi. În viață este 
foarte important să cunoști adevărul, pentru că El te va 
elibera și te va ajuta să trăiești cu adevărat, iar aceasta 
implică să cunoști și cine îți este dușmanul. Creștinul 
cunoaște adevărul, el știe că lupta de zi cu zi este 
împotriva păcatului din el, care vrea să îl cucerească și 
recucerească, iar fratele său este și el o victimă, de mul-
te ori prea slabă, al aceluiași vrăjmaș comun. Fiecare 
are de luptat, �ecare trebuie să declare război păcatului 
din el și iubire pentru alții. Lupta este mare, războiul 
este greu, dar biruința este asigurată celor care se în-
cred în El și sunt dispuși să își piardă viața lor pentru a 
o câștiga pe a Lui!

IUBEȘTE, CUM EL TE-A IUBIT!
Creștinul trăiește o viață plină de vulnerabilități, 
deseori străine celor necredincioși și nu de puține ori 
aceste vulnerabilități îl pot face să pară o pradă foar-
te ușoară, atât aproapelui cât și diavolului, dar să nu 
uităm nici o clipă că cel care S-a făcut primul vulnera-
bil pentru noi a fost El! Iubirea înseamnă vulnerabilita-
te, risc, … dar e singura care odată trăită ne apropie cu 
adevărat de Făuritorul su�etelor noastre, de Cel care 
iubește și așteaptă să �e iubit! Vrei să faci o diferență? 
Riscă totul iubind așa cum El te-a iubit! „Vă dau o 
poruncă nouă: Să vă iubiți unii pe alții; cum v-am iubit 
Eu, așa să vă iubiți și voi unii pe alții. Prin aceasta vor 
cunoaște toți că sunteți ucenicii Mei, dacă veți avea 
dragoste unii pentru alții.” (Ioan 13:34-35).

Daniela Luca

POATE FI EXPLICATĂ VIAȚA MEA ÎN AFARA 
CREDINȚEI ÎN DUMNEZEU?
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Dragii mei, aș vrea să vă fac cunoscută povestea vieții 
mele. M-am născut înainte de război, eram mică și 
fragedă când începuse războiul. M-am trezit în necaz 
și strâmtoare alături de cei patru frați ai mei. Fiind 
cea mai mare dintre ei am început să-mi ajut mama la 
treburile casnice și să am grijă de ceilalți frați. Speram 
că va trece războiul și vom � fericiți, dar nu s-a întâm-
plat așa, �indcă într-o zi tata s-a îmbolnăvit și acea 
boală i-a curmat viața, iar pe atunci aveam doar șapte 
ani. Necazul creștea, dar cel puțin o aveam pe mama 
în viață. Însă de parcă nu ar � fost îndeajuns necaz, 
mama s-a îmbolnăvit și ea și când am împlinit vârsta 
de doisprezece anișori acea boală nemiloasă i-a curmat 
�rul vieții ei, lăsându-ne cu durere în lumea aceasta de 
necaz, ai nimănui.

Am început să mă maturizez, forțată �ind de 
împrejurări. Fiind cea mai mare, am devenit mamă 
și tată pentru frații mei. Necazurile erau tot mai mari 
și toată responsabilitatea cădea pe umerii mei, dar 
într-o zi am întâlnit un tânăr, era chipeș, venise din 
război iar războiul se terminase deja de ceva timp. 
M-am îndrăgostit repede și nu după mult timp ne-
am și căsătorit. Se întrezărea o nouă speranță de a � 
fericită alături de iubitul meu soț, dar viața ne-a oferit 
alte noi necazuri, prima mea bucurie de a ține în brațe 
un copilaș a fost curmată cu moartea lui, dar �ind 
învățată cu necazul am sperat în continuare, însă ce să 
vezi, că bunul Dumnezeu a îngăduit să îl pierd și pe 
al doilea. Eram atât de frustrată și descurajată, dar nu 
m-am lăsat doborâtă ci m-am ridicat și am luptat în 
continuare, chiar dacă mă temeam să nu se repete iar. 
Dar Dumnezeu a fost binevoitor cu mine, așa că la a 
treia sarcină am adus prima mea fetiță pe lume, care 
m-a bucurat, apoi Dumnezeu a adăugat mult mai mult, 
astfel că am ajuns să aduc doisprezece copii sănătoși 
pe lume. În tot acest timp am trăit tot cu speranța că 
voi scăpa de necazuri și voi � fericită. Îmi aduc aminte 
cum cu greu munceam și duceam sarcini după sarcini, 
apoi nopți nedormite, copii bolnavi, iar de la cel care 
așteptam să mă facă fericită, felul lui de a � îmi curma 

orice speranță. Și parcă nu ar � fost destul, într-o zi, 
soțul meu a fost accidentat de o mașină. A urmat o mai 
mare durere și necaz, �indcă pe lângă muncă și copii, 
aveam acum și un soț la pat de îngrijit. Au mai urmat 
alți ani de necazuri. Într-un �nal soțul meu și-a reve-
nit, însă nu pe deplin, totuși era mai bine și speram să 
o duc ceva mai bine, dar și după accident nu mi-a fost 
de mare ajutor. Am încercat să mă consolez singură, 
dar nu reușeam să mă ridic, căzusem în deznădejde și 
asta m-a doborât. Dar m-am ridicat văzându-mi copiii 
crescând, mi-am zis că dacă nu m-a fericit soțul, copiii 
vor crește și mă vor face fericită. Însă unul câte unul au 
prins aripi și au zburat �ecare la casele lor. Mai aveam 
unul singur necăsătorit în care îmi pusesem nădejdea, 
dar într-o zi a plecat și el printre străini. Acum 
așteptam cu drag să �u vizitată, să mă bucur de �ecare, 
să-i servesc la masă, să le ofer din tot ce aveam, deși se 
întâmpla tot mai rar. Mi-am zis că �ecare are pro-
blemele lui acum, eram din nou cu soțul meu singură, 
și cum niciodată nu-i prea târziu, mi-am propus să o 
luăm de la capăt. Însă o veste cumplită mi-a curmat 
și ultima speranță: cancer. Da, m-am îmbolnăvit și 
trăiam ultimele clipe ale vieții mele.

Mai aveam o dorință, să-l văd și pe ultimul copil 
căsătorit, și Dumnezeu a împlinit-o. Mi-aș mai � dorit 
mult să-i mai revăd pe doi dintre copiii mei plecați 
peste hotare, dar nu știu de ce Dumnezeu nu mi-a 
împlinit și această dorință. Acum că a venit timpul 
plecării mele, mereu mi-am dorit să vă revăd uniți 
împrejurul mesei mele, dar dacă aici nu ne mai putem 
întâlni, purtați-vă în așa fel încât să ne putem revedea 
cu toții.

Vă iubesc cu drag, mama voastră. Vă 
aștept acasă!

Vladimir Spoială

ULTIMA SCRISOARE 
A UNEI MAMEI
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GABRIELA BUJDEI:În comunitatea penticostală 
sunteți cunoscut ca pastorul Ionel Vlas, de la Biserica 
Elim, președintele Cultului Penticostal din Austria. 
Să începem cu prima etapă din viața dumneavoastră 
– copilăria. Proveniți dintr-o familie numeroasă 
(șapte copii), cu pasiune pentru rugăciune, post și 
implicare în multiple forme de slujire creștină, tatăl 
dumneavoastră având statura și renumele de adevărat 
proroc al Domnului. Cum L-ați perceput pe Dumne-
zeu în copilărie?

IONEL VLAS: Slavă Domnului, lucrurile acestea nu 
le alegem noi, ci El. Tatăl meu s-a pocăit la 24 de ani, 
iar mama a fost dusă la biserică pe când avea 3-4 ani. 
Părinții mei s-au cunoscut în biserică, după ce tatăl 
meu s-a pocăit. S-au căsătorit și, rând pe rând, au venit 
copiii. Eu sunt al treilea copil din familie.

Ne-am bucurat de pace, de binecuvântările Domnului, 
iar când este vorba de cunoașterea lui Dumnezeu, mai 
ales pentru copiii născuți în familie de credincioși, nu 
putem întotdeauna stabili ori repera delimitări nete. 
Desigur, Dumnezeu face și pentru astfel de situație, 
minunile Lui.

Personal, nu pot spune că am avut parte de o revelație 
deosebită sau de vreo descoperire dumnezeiască;ceea 
ce a contat cel mai mult a fost ambianța din familie 
care s-a caracterizat prin pace, bucurie, dragoste, 
liniște, rugăciune. Ceea ce am apreciat la părinții mei 
este faptul că au știut să se coboare la nivelul nostru, �e 
că era vorba de rugăciune, de post sau de citirea Bibli-
ei. De când am început să citim, ei au înțeles că suntem 
și copii. Nu ne-au interzis jocul, plimbările. Ne-au dus 
la Biserică, la Școala Duminicală. Și așa au trecut anii 
și deodată s-a aprins în mine dorința să-L caut mai 
intens pe Dumnezeu și să-L cunosc mai profund. Până 
în clasa a VIII-a, citeam foarte mult, tot ceea ce ținea 
de școală. Dar, la un moment dat, am început să citesc 
și cărți spirituale. Pe vremea aceea, cărțile creștine erau 
mai greu de procurat, dar totuși nu am dus lipsă. Am 
pus accentul pe rugăciune și s-a născut în mine dorința 
aceea de a � umplut cu Duhul Sfânt. Pe atunci, era ceva 
obișnuit să mergi dintr-o biserică în alta la stăruință. 
La capătul a mai multor luni de rugăciune, cercetare și 
consacrare, Domnul S-a îndurat de mine și m-a bote-
zat cu Duhul Lui cel Sfânt. 

GABRIELA B.: Cele mai frumoase amintiri le aveți 
cu familia la părtășie, apoi faptul că între 15-18 ani, 
mergeați la cercurile de rugăciune care aveau loc în 
Cluj. Dacă rugăciunea se prelungea, mergeați noaptea 
pe jos până acasă. Ce v-a impresionat cel mai mult în 
acei ani? Care a fost punctul de atracție?

IONEL V.: 

Sunt mai mulți factori. Atunci era doctrina comunistă, 
la școală erau tot feluri de învățături. Și una principală 
era să dovedească, măcar că nu au reușit niciodată, 
că nu există Dumnezeu. Începând să judec lucrurile 
pe cont propriu, mă a�am între cele două lumi, exact 
așa cum sunt toți adolescenții, care provin dintr-
un mediu creștin. Neavând parte de vreo revelație 
cutremurătoare, pentru mine ceea ce a contat cel mai 
mult a fost mărturia din familia mea și din biserică.

Ajungând la maturitate, mă gândeam în sinea mea: 
„Oare ce este de făcut? Pe de-o parte cu colegii, iar pe 
de altă parte cu prietenii de la biserică?” Așa că m-am 
hotărât să merg la cor, chiar dacă eram foarte tânăr, 
dar m-au acceptat. În acest mediu, am fost convins că 
există Dumnezeu.

G. B.: Un alt palier – tânărul Ionel Vlas. Armata ați 
făcut-o la Anina, la mină, împreună cu cumnatul 
dumneavoastră. Cum L-ați perceput pe Dumnezeu 
în timpul efectuării stagiului militar? Unii, care nu au 
făcut armată, nu au ce povesti.

I.V.: Când a sosit vremea să mă încorporeze, mi-am zis 
că o să vină și o să treacă, Dumnezeu mă va ajuta. Cu 
munca grea eram obișnuit, cu stresul la fel, de aceea 
nu mi-am făcut prea multe griji. Dar atunci cineva a 
intervenit în favoarea mea la comandament și așa am 
ajuns la Timișoara. Acolo m-am încorporat. În gene-
ral Dumnezeu mi-a dat trecere înaintea oamenilor și 
nu am avut prea mult de suferit, având renumele de 
„pocăit” (chiar dacă mă taxau drept „pocăit”). Ei se 
fereau în general de pocăiți, nu-i puneau în anumite 
puncte strategice. Astfel că pe cei mai mulți ne trimit-
eau la diverse munci. 

 Era și varianta să ajung în București. Dacă mergeam în 
capitală, mă prindea revoluția acolo, căci am mers mai 
târziu la armată, deoarece am făcut școala profesională 
și apoi liceul la seral. Și astfel, revoluția m-a prins în 

INTERVIU CU FRATELE IONEL VLAS 
Ionel Vlas este o personalitate renumită, o voce marcantă în Comunitatea 

românilor din Austria și nu numai. Astăzi dorim să-l cunoaștem mai îndea-

proape pe pastorul, dar și omul Ionel Vlas.
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armată.  A venit un ordin urgent, câțiva soldați să �e 
transferați la Oravița, dar, de fapt a fost la Anina, la 
mină. Când am auzit de mină, nu prea mi-a convenit 
ca și om. Dar am ajuns acolo, am făcut protecția mun-
cii și 10 zile trebuia să �m în subteran, ceea ce nu era 
prea ușor. Nu m-am gândit deloc la moarte, știam că 
Dumnezeu are planul Lui. Dar din prima zi ne-au dus 
la maximă adâncime și ne-au zis că trebuie să muncim 
acolo. Imaginați-vă un puț, care era ca o fântână săpată 
în stâncă; trebuia să stai acolo pe un fel de trepte, dar 
nu erau trepte, erau niște bare de metal de pe care 
trebuia să lași niște bușteni să treacă prin mâna ta, 
pe o distanță de 100 m. Trebuia să ai grijă să nu cadă 
bușteanul, dar să �i atent să nu cazi nici tu. Buștenii 
trebuiau transportați pe mâini până acolo. Aici era un 
alt nivel, unde nu ajungea trenulețul, de aceea buștenii 
trebuia să �e trecuți prin puțul respectiv. Acolo coborai 
și munceai în același timp. 

G.B.: Cred că a fost un moment foarte di�cil din viața 
dumneavoastră, din care ați învățat foarte multe.

I.V.: Da, era foarte greu, nu aveai aer, erai mereu 
transpirat. Dacă te puneai undeva jos, șobolanii erau 
prezenți. Ei erau acceptați acolo, deoarece erau primii 
care avertizau, când se apropia o catastrofă. A doua 
zi am fost în subteran și dăi la lopată, fără aer, fără 
lumină, având doar licărirea aceea slabă a lămpii de 
miner. Da, a fost o experiență foarte grea, pe care nu aș 
mai vrea să o mai repet.

G.B.: Cred că v-au călit foarte mult experiențele din 
mină.

I.V.: În mod sigur. Soldații erau repartizați în locurile 
cele mai grele, cele mai riscante, erau ca niște „consu-
mabile”.

G.B.: Puteați vorbi despre Dumnezeu în acele 
împrejurări?

I.V.: La Timișoara, în prima sau a doua zi la careu, 
comandantul a ordonat: „Cine este pocăit, să facă un 
pas înainte!” În plutonul nostru au fost 3-4 pocăiți. 
Cu unul dintre aceștia am fost și la mină la Anina, 
iar astăzi este și el în Austria și continuăm să avem o 
legătură strânsă. Nu am avut parte de prigoană ori de 
vreun tratament abuziv din cauza faptului că suntem 
pocăiți. Poate mai strigau unii după noi: „Pocăitule!”, 
ceea ce ne făcea să nu ne simțim în apele noastre, dar 
nu ne-au pus să facem nimic în plus peste ceea ce 
trebuia.  

G.B.: Nu v-ați considerat manipulat?

I.V.: Nu, deloc, dar au fost câteva tentative de acest fel. 
De exemplu, nu-ți dădea așa repede voie să mergi în 
permisie, dar nu mă pot plânge de lucrul acesta. 

G.B.: Să trecem la o altă etapă importantă din viața 
dumneavoastră, și anume: momentul în care v-ați bo-
tezat și momentul când ați venit în Austria și de ce.

I.V.: Din punctul meu de vedere, totul a fost 
neprevăzut și imprevizibil, dar orchestrat meticulos de 
Dumnezeu pentru cei ce cred în descoperirile profeti-
ce, în toată lucrarea Duhului Sfânt. Era prin anul 1988, 
când o persoană, pe care o cunoșteam foarte bine, 
era din Cluj, a venit într-o după-masă la noi acasă, 
să facem o rugăciune. Am început să ne rugăm. La 
început, mama a avut un cuvânt profetic prin ea, cu 
privire la viitor, la anumite vremuri grele care vor veni, 
anumite vânturi reci ce vor veni, ce vor su�a peste unii 
dintre copiii ei, dar Domnul decisese anumite lucrări. 
Apoi, cuvântul profetic s-a îndreptat spre mine și mi-a 
spus foarte simplu și clar: „Tânărule, cu tine am un 
plan deosebit: vei cunoaște ce înseamnă călătoria, ce 
înseamnă despărțirea de cei dragi, vei ajunge pe locuri 
pe unde nu ai mai umblat, pentru că am un plan cu 
tine.” Mi se cerea apropiere de Domnul, statornicie, 
așa cum este și normal, dar planul general era deja 
trasat.  Eu mă gândeam să părăsesc România, așa cum 
au făcut-o și alții, să merg în America. Chiar înainte 
de a merge în armată, în luna noiembrie, mă gânde-
am să plec, să renunț la serviciul militar, deoarece în 
armată trebuia să plec în ianuarie 1989, dar tata nu 
mi-a dat dezlegare să plec. Într-o zi trebuia să mer-
gem la o biserică și, în drum spre biserică, tatăl meu 
îmi spune să intrăm pe la sora să facem o rugăciune. 
Cuvântul Domnului a fost simplu și clar: „Nu trece 
dealul pe care vrei să-l treci. Va veni vremea când 
trebuie să-l treci, dar nu este acum.” Pentru mine a fost 
clar mesajul, și anume că nu era momentul să plec. 
Însă prietenii, cu care plănuisem să plec, s-au supărat 
un pic pe mine, dar le-am spus: „Nu știu de ce, dar 
Domnul m-a oprit.” Astfel am decis să plec în armată. 
După ce m-am eliberat, lucrurile se schimbaseră în 
România, așa că mi-am luat gândul de la a pleca în 
America, întrucât, ivindu-se oportunități noi – lucra-
rea cu tinerii, cu evanghelizarea – puteai să te miști, 
să faci lucrarea Domnului fără opreliști. Așa că mi-am 
propus să numai plec niciunde. Dar, totuși, aici am 
avut o călăuzire mai aparte din partea Domnului. Mă 
a�am cu un grup de tineri foarte uniți prin relații de 
prietenie autentică. Aceasta a fost cea mai frumoasă 
perioadă de care îmi amintesc cu plăcere, în care am 
văzut lucrările Domnului desfășurându-se printre noi 
și nu m-aș � despărțit de ei niciodată.

  Gabriela Bujdei
va urma...
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TEAMA DE FRICA ÎNSĂȘI
Să luăm în considerare următorul 
exemplu. E normal să îmi �e frică 
de un câine care vrea să mă muște. 
Mai puțin normal e ca, mușcat �ind 
odată, tot restul vieții să îmi �e frică 
de orice câine întâlnesc. Cu totul 
absurd e să am o frică paralizantă 
față de câini doar pentru că mi-a 
spus cineva să-mi �e frică: „Câi-
nele s-ar putea să te muște la orice 
oră. Că doar pe câți oameni nu 
i-a mușcat? Cum pot oamenii ține 
animale așa de periculoase și mize-
rabile? Nici nu știu de ce îi lasă să le 
țină! Apropo, cumpără de la mine 
produsul cutare și cutare, garantat 
te va apăra de câini.”

Frica sau teama că s-ar putea 
întâmpla ceva rău în viitor se 
numește anxietate și în ultimii trei 
ani aceasta parcă a devenit ceva la 

Negustorii de frică

Frica e ceva normal. Cu toții 
simțim frică de câte ori suntem 
în pericol. Ea este un dar de la 
Dumnezeu și ne ajută să ne ferim 
de pericole. Lipsa totală a fricii este 
considerată o boală gravă, pentru 
că omul nu se poate atunci feri de 
situații și de oameni periculoși. 
Însă nu despre această formă de 
frică este vorba aici, ci despre o cu 
totul alta.

„CHIAR DACĂ AR FI SĂ UMBLU PRIN VALEA UMBREI MORȚII, 
NU MĂ TEM DE NICIUN RĂU, CĂCI TU EȘTI CU MINE.
 TOIAGUL ȘI NUIAUA TA MĂ MÂNGÂIE.” (PS. 23:4)
 

ordinea zilei. Ba boli, ba războaie, 
ba una, ba alta. Tot o stare de criză, 
fără răgaz parcă, fără nicio pauză.

Într-adevăr viața nu-i ușoară, 
mulți oameni suferă. Ești tu, dragă 
cititorule, printre aceia? Trebuie să 
mergi tu însuți sau îți trimiți copiii 
pe front? Dacă da, nici chiar atunci 
nu ai voie să te temi: „Nu vă temeți 
de cei ce ucid trupul, dar care nu 
pot ucide su�etul; ci temeți-vă mai 
degrabă de Cel ce poate să piardă 
și su�etul, și trupul în gheenă” 
(Mat. 10:28). Dacă nu, cu atât mai 
puțin. Să nu ne mai batem capul 
cu ce s-ar putea să �e mâine: „Nu 
vă îngrijorați dar de ziua de mâine; 
căci ziua de mâine se va îngrijora 
de ea însăși. Ajunge zilei necazul 
ei.” (Mat. 6:34) Dimpotrivă, să 
simțim cu cei ce cu adevărat suferă 
și să îi ajutăm cum putem.
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VESTEA CEA BUNĂ SAU 
VESTEA CEA REA?

Evanghelia înseamnă Vestea cea 
Bună. Și care este această veste 
bună? Că Hristos, însuși Fiul lui 
Dumnezeu, a murit pentru noi, a 
înviat a treia zi, S-a înălțat la cer, 
șade la dreapta Tatălui și mijlocește 
pentru noi, că prin El suntem 
mântuiți de la chinurile veșnice ale 
iadului, pe care le-am � meritat pe 
deplin, și în schimb ne așteaptă o 
veșnicie în fericire, în cer cu Dum-
nezeu.

Care e vestea cea rea? Război aici, 
război acolo, dezastru aici, dezastru 
acolo, calamitate aici, calamitate 
acolo. Credeți că cei ce ne aduc 
aceste vești sunt bine intenționați? 
Credeți că ne vor binele? Sau mai 
degrabă vor să câștige ceva bani de 
pe urma noastră?

Să lăsăm jos toate dispozitivele 
care ne îndeasă vești rele pe gât 
și să luăm Vestea ce Bună, Sfânta 
Evanghelie!

Aici nu doar știrile seculare sunt 
periculoase, ci și liderii creștini de 
pe internet, care în loc să predi-
ce Vestea cea Bună, speculează 
cu privire la știri și încearcă să 
forțeze diferite texte din Biblie ca 
să potrivească teoriilor lor: „Ăsta-i 
Gog din Magog! — Ba nu, ăsta-i!” 
Să nu uităm că și fariseii, când era 
Domnul Isus Hristos între ei, aveau 
o cronologie foarte bine pusă la 
punct cu privire le ceea ce trebuia 
să facă Mesia. Știau că urma să se 
nască la Betleem, că avea să elibe-
reze Israelul și că va aduce Pacea 
pe Pământ. Și cu ce i-a ajutat toată 
teoria asta? I-a ajutat doar să Îl 
respingă până în ziua de azi, pentru 
că Domnul Isus nu potrivea în 
totalitate cu teoriile lor. Oare nu 
se poate ca și cronologia pe care 
ne-am făcut-o noi ca evanghelici cu 
privire la a doua venire a lui Hristos 
să �e incompletă? Sau poate chiar 
să �e greșită?

Dar vreau să știu când vine Dom-
nul. — Stai liniștit, că o să ști: „Iată, 
El va veni pe nori și orice ochi Îl 
va vedea, chiar și cei care L-au 
străpuns.” (Apoc. 1:7) Nu e nevoie 
nici de transmisiune în direct, nici 
de live-stream: „Căci, cum iese 
fulgerul de la răsărit și se vede până 
la apus, așa va � și venirea Fiului 
omului.” (Mat. 24:27)

Nu, nu, vreau să știu semnele vre-
murilor. — Dar ce ne-a spus Hris-
tos? „Nu este treaba voastră să știți 
vremurile sau soroacele; pe acestea 
Tatăl le-a păstrat sub stăpânirea Sa.” 
(Fapt. 1:7) Și chiar de s-ar � putut 
desprinde câte ceva indicii cât de 
vage — ceea ce nu se poate „Pen-
tru că voi înșivă știți foarte bine că 
ziua Domnului va veni ca un hoț 
noaptea” (1 Tes. 5:2) — oare stând 
cu ochii într-un ecran le vei a�a?

Cert e că Hristos va reveni. Cum va 
veni? Pe nori. Unde va veni? La Ie-
rusalim. De ce va veni? Pentru că a 
promis. Când va reveni? Nu știu și 
nici nu mă interesează. Nu pentru 
că aș � eu dezinteresat, ci pentru că 
El mi-a spus să nu mă intereseze. 
S�ntele Scripturi ne învață să iubim 
Venirea Domnului: „De acum 
mă așteaptă cununa neprihănirii, 
pe care mi-o va da în ‘ziua aceea’ 
Domnul, Judecătorul cel drept. Și 
nu numai mie, ci și tuturor celor ce 
vor � iubit venirea Lui.” (2 Tim. 4:8) 
Nu ne spune niciunde în Biblie să 
ne �e frică de Venirea Domnului!

CE E DE FĂCUT?
Dacă vrei să scapi de frică, indi-
ferent de ce natură, e nevoie atât 
de rugăciune cât și de consiliere. 
Am să dau aici un exemplu cum 
ar putea arăta asta și ce m-a aju-
tat pe mine personal. Găsește-ți o 
„cămăruță” unde să � singur și să 
te poți ruga. Explică-I Domnului în 
detaliu cu voce tare de ce ți-e frică. 
E important să �e cu voce tare, de 
aceea trebuie să � singur, că altfel 

poate te vei jena de ceilalți din casă 
să spui tot ce ai pe inimă. Descrie 
tot ceea de ce ți-e frică: Mi-e frică 
că se vor întâmpla aceste două, trei, 
patru lucruri. Mă tem că dacă se 
întâmplă astea, vor târî după ele 
altele și mai grave și alte lucruri 
și mai rele se vor întâmpla. Spune 
când te cuprinde cel mai tare frica: 
Când stai noaptea în pat și vrei să 
adormi? Când stai de vorbă cu alți 
oameni? Când ești pe drum singur? 
Zi și ce simți, dacă îți bate inima, 
dacă ți se încordă mușchii în corp, 
și așa mai departe. Încă nu cere 
eliberare. Asta vine mai târziu.

Fă rugăciunea asta cel puțin o 
săptămână zilnic. În �ecare zi 
descrie în din ce în ce mai mult 
detaliu frica ta. Dacă în prima zi te-
ai rugat cinci minute într-a șaptea 
să �e măcar douăzeci în care să 
descrii toate temerile tale înain-
tea Domnului. Când s-a încheiat 
săptămâna trebuie să mergi la unul 
din lucrătorii Bisericii la consilie-
re. Spune-i exact ce ai spus toată 
săptămâna în rugăciune. De abia de 
acum te poți ruga pentru eliberare.

Încă nu ești gata. În zilele ce 
urmează numai să mulțumești 
Domnului pentru tot ce El ți-a 
dăruit. Pentru familie, pentru casă, 
pentru masă, loc de muncă, școală. 
Mulțumește tot așa în �ecare zi din 
ce în ce mai în detaliu. Dacă vrei, 
ți-aș recomanda mulțumirile să le 
scrii și într-un caiet.

Ia-o acum de la început, câte o 
săptămână de mărturisire a fri-
cii, urmată de consiliere și de o 
săptămâna numai de mulțumire. 
Dacă lucrătorul nu își zice în sine 
însuși „Iară vine ăsta la consiliere”, 
înseamnă că nu ai fost destul de 
des. Doamne ajută!

 Vasile Dan
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ACELAȘI PERETE, DAR PROASPĂT ZUGRĂVIT

 Astăzi am primit o lecție de viață la cabinetul 
stomatologic unde am mers să fac revizia tehnică a 
aparaturii. Era o dimineață mohorâtă, încărcată cu 
nori negri de ploaie. Am intrat anevoios în cabinetul 
ce se a�a la o distanță de o oră și jumătate de mers cu 
mașina. Localul era proiectat în formă de U, avea două 
holuri în stânga și-n dreapta, iar în mijloc era recepția. 
În majoritatea cabinetelor în care merg, exteriorizarea 
muncii intelectuale a doctorului se face etalându-și pe 
pereți diplomele obținute de-a lungul vieții. Practicarea 
meseriei de medic stomatolog îți impune reactualizarea 
certi�catelor în mod regulat. Cam toată viața trebuie 
să-ți recon�rmi cunoștințele și aptitudinile. Diplomele 
primite se decorează ca un trofeu în rame poleite cu 
aur și a�șate în așa fel încât atunci când intri într-un 
cabinet stomatologic să-ți atragă atenția și cu certitu-
dine să �i convins că nu te consultă orișicine. Această 
etalare a certi�catelor este într-o măsură cerută de 
stat dar stimulează și mândria și onoarea celui ce le-a 
obținut.

Ceva mi-a atras atenția, dar fără să realizez am 
observat că pereții holului din dreapta fuseseră recent 
zugrăviți, iar cuiele pentru agățarea tablourilor ieșeau 

în evidență. Mirosul de culoare proaspătă era persis-
tent și s-a adăugat la disconfortul dimineții. La baza 
peretelui de un alb imaculat observ o sumedenie de 
certi�cate și diplome frumos așezate în rame decora-
te cu aur. Am dedus că din anumite motive peretele 
fusese zugrăvit și urma să �e redecorat cu trofeele 
adunate de-o viață ale doctorului. Am ignorat pentru 
un moment imaginea căutând să reduc efortul de orice 
fel pentru a-mi redobândi motivația de care aveam ne-
voie în acea dimineață ca să-mi pot îndeplini cu succes 
atribuțiile. Astfel m-am ocupat de problemele tehnice 
pe care trebuia să le rezolv.

Analizând �șa de lucru am dedus că acesta era 
un cabinet nou pentru �rma la care lucram, întrucât 
nu avea în istoric nicio colaborare înregistrată. Era 
imposibil! Fuseseră comandate materiale necesare 
pentru revizuirea unui aparat de către un coleg de-al 
meu cu jumătate de an în urmă, deci trebuia să �e cel 
puțin o colaborare înregistrată. Oboseala drumului 
și apăsarea dimineții cenușii încă mă iritau. Fără prea 
multe întrebări pun mâna pe telefon și sun în �rmă să 
mă lămuresc. Colegul meu îmi spune cu o voce înceată 
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și cu reținere: ”Cum, nu știi? Hmm... domnul doctor a 
murit și cabinetul dumnealui a fost preluat de un altul 
mai tânăr...”. Tot disconfortul dimineții parcă instant 
m-a părăsit și în loc, Dumnezeu îmi reamintește ceva 
ce știam dar poate pierdusem din vedere. Suntem efe-
meri. Da, acum înțeleg, alt doctor, altă trudă, alți 40-50 
de ani de studiu neîntrerupți, alte diplome și certi�cate, 
alte rame decorate și același perete din nou zugrăvit în 
alb imaculat. Alt su�et care-i ia locul, oare L-a cuno-
scut pe Dumnezeu?

Este trist să vezi atât de brutal ciclicitatea vieții, 
totuși omul are doar o perioadă de timp limitată pen-
tru a decide cum își va petrece in�nitatea. Indiferent 
cât muncești, câți ani de studiu intensiv ai, apoi din 
nou și din nou testat și reevaluat, cursuri noi, tehnici 
noi etc... când este timpul să pleci în ne�ință nu mai 
poți face nimic. Alt doctor stă la ușă cu diplomatul plin 
de certi�cate gata să ți le înlocuiască în cabinetul pe 
care probabil tu l-ai în�ințat și în care ai investit toată 
truda de-o viață. Nu iei nimic cu tine, nici onoruri, 
recunoștință, recomandări sau acreditări, gol pleci la 
fel ca noi toți.

”Dacă Isus te-ar � cunoscut, te va face cuno-
scut și în cer unde vei � onorat, dar dacă nu 
te-a cunoscut vei � pierdut pe veci.”

Este greu să acceptăm că odată intrați în eterni-
tate nu mai putem schimba nimic, de aceea trebuie 
să prețuim viața pe care am primit-o și să luăm cele 
mai bune și sustenabile decizii. În aceeași măsură, în 
calitate de creștin nu trebuie să neglijăm faptul că orice 
lucru pe care îl facem în acest timp limitat are ecou în 
in�nit și rămâne pentru in�nit, nu se poate șterge sau 
modi�ca. Acțiunile prezente sunt ireversibile și in-
�nite. Da, păcatele noastre vor � iertate și șterse, dar 
vor rămâne cu noi lucrurile bune, relațiile frumoase, 
amintirile plăcute. Știu că nu vom duce cu noi în cer 
regretele sau lucrurile negative, dar nu mi-aș dori ca 
vreunul din noi să avem la sfârșitul vieții neplăcerea 
de a regreta momentele în care am știut că am � putut 
face mai mult și nu am făcut, aș � putut să mă rog mai 
mult sau să ajut, să încurajez și să ridic mulți oame-
ni, și nu am făcut. Fiecare ocazie pe care Dumnezeu 
ne-o dă trebuie fructi�cată, El a pregătit pentru noi 
faptele bune prin care să mergem, dar dacă inima nu 
este plină de prezența Lui, nu vom � sensibili la acele 
situații și le putem rata.

Pe acel perete alb din biroul tău unde-ți etalezi 
trofeele, niciun certi�cat nu va avea valoare sau efect 
în eternitate, totul va rămâne acolo. Dacă Isus Hristos 
va decora inima ta cu certi�carea dată de El pentru 
viața veșnică, aceea va � singura acreditare adevărată 
în care merită să ne investim toată viața noastră. Doar 
El poate împodobi viața noastră cu cea mai frumoasă 
coroană ce nu se poate veșteji.

Daniel Coman
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Dumnezeu ne-a înzestrat cu trăsături speci�ce ca 
să Îl glori�căm pe El în mod natural (cu personalitatea 
și temperamentul dăruit de El) și în mod supranatural 
(cu darurile spirituale dăruite de Duhul Sfânt).

Temperamentele se împart în două mari categorii: 
extrovertite și introvertite - conform unei clasi�cări 
foarte cunoscute, propuse de psihologul Erickson. Cele 
extrovertite sunt formate din două temperamente: 
sangvinice și colerice. Cele introvertite cuprind tempe-
ramentele melancolice și �egmatice.  

Fiecare temperament în parte are atât trăsături po-
zitive cât și negative. Cele pozitive ne încântă, pe când 
cele negative vor � o continuă sursă de ispitiri zilnice. 
Înțelegerea și conștientizarea lor sunt foarte importan-
te.

Înțelegându-ne pe noi înșine și pe ceilalți (care sunt 
atât de ”altfel”), înțelegând că toți avem atât trăsături 
pozitive, cât și negative, înțelegând rolul Duhului 
Sfânt ca și sursă a biruinței asupra slăbiciunilor, vom � 
ajutați în a ne maturiza, în a ne forma ca și slujitori mai 
e�cienți, vom rezolva mai ușor con�ictele cu noi înșine 
și cu ceilalți.

În cartea sa – ”Învingând temperamentul prin 
Duhul Sfânt” –Tim LaHaye scoate în evidență tocmai 
acest lucru: fără ajutorul Duhului Sfânt nu vom putea 
să ne împotrivim slăbiciunilor noastre și să biruim 
ispitele. 

În cele ce urmează vom face o scurtă prezentare a 
temperamentului sangvinic, cu trăsăturile lui poziti-

TEMPERAMENT PUS LA 
DISPOZIȚIA DUHULUI 
SFÂNT
REZUMATE ȘI SCURTE COMENTARII PORNIND 
DE LA CARTEA ,,ÎNVINGÂND TEMPERAMENTUL 
PRIN DUHUL SFÂNT‘‘, LAHAYE TIM, EDITURA CLC, 
BRAȘOV, 1999
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ve și negative. De asemenea, vom scoate în evidență 
schimbările făcute de Duhul Sfânt în cei care se pun 
la dispoziția Lui.  Pentru a realiza aceste lucruri, vom 
folosi rezumatele a două capitole din cartea menționată 
mai sus.

În numere viitoare ale revistei ne vom opri asupra 
celorlalte trei temperamente.

Trăsături naturale pozitive ale persoanelor sangvi-
nice:

• Au o mare bucurie de viață, au o mare curiozi-
tate în toate.

• Sunt mereu optimiști, bine dispuși, trăiesc pre-
zentul foarte intens.

• Au o dragoste sinceră pentru oameni, 
împărtășesc și bucuriile și necazurile celorlalți.

• Comunică foarte ușor cu oricine, oricând, chiar 
și cu persoane total necunoscute.

• Le place să-și facă prieteni noi, au o inimă bună, 
plină de compasiune.

• Știu cum să se comporte cu cei ce suferă, în 
special cu bolnavii.

• Sunt foarte sinceri, iubesc mult… (dar riscă să 
te și uite repede).

Trăsături naturale negative ale persoanelor sangvi-
nice:

• Sunt foarte agitați, uneori nepractici, 
dezorganizați, sunt vijelioși, uneori în direcții 
greșite…

• Se concentrează mai greu la citit (dacă nu sunt 
bine motivați!).

• Pentru ei există un puternic risc de a se auto-
irosi.

• Au o voință slabă, sunt indisciplinați, fără Du-
hul Sfânt au un caracter slab.

• Adoră să �e pe placul tuturor.
• Își uită repede deciziile, obligațiile, termenele, 

au un egoism înnăscut.
• Au probleme cu morala, cu diferite po�e 

trupești, sunt instabili emoțional.
• Domină toate conversațiile, prin asta riscă să 

devină foarte antipatici.
• Își scuză mereu propriile slăbiciuni.
• Se mânie ușor, se descarcă, apoi uită repede 

tot…dar lasă răni în urmă.

SANGVINICUL CONDUS DE DUHUL SFÂNT

Un creștin născut din nou Îl va lăsa pe Duhul Sfânt 
să-l modeleze după chipul lui Hristos. El va ajunge 
să înțeleagă, pas cu pas, că �rea lui pământească și 
impulsurile lui negative nu pot � ținute în frâu prin 
autodisciplină. Calea de a � transformat este să se 

lase la dispoziția Duhului, care îl va învăța că puterea 
învierii lui Hristos e singura care va putea lucra în el, 
schimbându-l dinspre dinăuntru înspre afară. Iată 
câteva repere:

• Va folosi darul comunicării înspre încurajarea 
altora, îndrumarea lor spre Domnul.

• Va � mai organizat, mai de încredere.
• Va știi să spună nu, conform unor priorități 

clare.
• Va avea valori corecte în relație cu Domnul, în 

relație cu cei din familie.
• Scopul vieții lui va � de a se lăsa folosit de 

Dumnezeu.
• Bucuria lui va � să Îl vadă pe Duhul Sfânt care 

îi folosește viața pentru a-i atrage pe alții la 
Hristos.

• Recunoaște că necazurile din viața lui sunt 
îngăduite de Domnul din dragoste pentru el, 
pentru a-l modela după voia Sa.

• Pacea va înlocui agitația în viața lui interioară.
• Va învăța să-și încredințeze întreaga viață, 

deciziile mari dar și cele mărunte în mâna lui 
Dumnezeu.

• Va evita ”ieșirile emoționale” necontrolate, va 
știi să se stăpânească.

• Va renunța la egoism și va câștiga în smerenie.
• Va � preocupat de nevoile altora, nu va mai 

ridiculiza pe nimeni în public.
• Conversațiile sale Îl vor avea în centru pe Dom-

nul și lucrarea Sa, nu pe sine însuși.
• Fiind o persoană expresivă, credința sa va deve-

ni ”contagioasă”.
• 
Creștinii sangvinici care nu se lasă conduși de Du-

hul trec prin viață agitați, rănind, provocând dispute, 
împiedicând uneori lucrări ale bisericii. Vor � mântuiți 
,,ca prin foc” (1 Cor 3:15), răsplata lor va � foarte mică 
sau va lipsi.

Cititorilor care s-au regăsit în trăsăturile 

sangvinicilor le dorim să se lase 

transformați de Domnul și astfel să își 

învingă slăbiciunile, devenind o binecu-

vântare oriunde pășesc, aducând rod bo-

gat pentru ceruri, îmbogățindu-și omul 

lăuntric și lărgind Împărăția Lui.

Daniela Milincianu



36 • articol • 2023  | decembrie

Doresc de asemenea ca cei care 
citiți aceste rânduri să înțelegeți că 
noi cei chemați și aleși de Dum-
nezeu avem datoria de a sta la 
îndemâna Lui Dumnezeu în orice 
vreme, chiar și atunci când poate 
nu înțelegem în totalitate planul de 
lucrare a Lui Dumnezeu pe care îl 
are cu �ecare din noi.

CÂND DUMNEZEU 
VORBEȘTE
Eram în România în toamna 
anului 1995 în localitatea Jupani 
din Județul Timiș, și într-o seară în 
jurul ore 19.00 am auzit o voce în 
curtea casei care întreba: e cine-
va acasă? Soția a răspuns imediat 
și a zis: da, intrați vă rog, era o 
femeie în jur de 60 de ani care a 
venit la noi pentru prima dată 
trimisă de Dumnezeu spunea ea, 
spunând că Domnul a trimis-o la 
mine cu un mesaj din partea Sa. 
Soția a po�it-o imediat în casă și 
bineînțeles sora s-a prezentat cine 
este și ce mesaj are pentru mine 
din partea Domnului. Ne-am pus 
împreună la rugăciune apoi după 
ce am mulțumit Domnului sora 
mi-a transmis mesajul pe care îl 
avea pentru mine. Mesajul a fost 
așa: Domnul a hotărât să te trimită 
peste hotarele țării mai precis în 
Italia unde are de salvat multe suf-
lete de la iad și vrea să ridice chiar o 
biserică împreună cu tine.

Mișcat profund de acest mesaj 
trimis de Dumnezeu prin această 
soră și simțind că Domnul mi-a 

vorbit, la doar două săptămâni 
mai târziu am plecat în Italia mai 
precis în orașul Torino în Nordul 
Italiei. Când am ajuns acolo, nu 
știam limba italiană și am început 
să mă confrunt cu realitatea și îmi 
tot spuneam, Doamne oare chiar 
tu m-ai trimis aici? Și dacă Tu m-ai 
trimis arată-mi te rog ce trebuie să 
fac? Îmi aduc aminte că eram în 
gara Torino Nord și mă preocupam 
unde o să dorm noaptea pentru 
că nu cunoșteam pe nimeni. Apoi 
după vreo două ore rugându-mă în 
gândul meu se apropie un tânăr de 
mine și mă întreabă: Ești român? 
M-am bucurat mult când am văzut 
și am auzit pe cineva cu care să pot 
vorbi, și mi-a zis că el împreună cu 
alți români dorm noaptea într-un 
vagon de tablă neutilizabil pe o 
linie moartă, și pot să merg și eu 
cu ei dacă vreau. L-am întrebat pe 
acest tânăr de unde este din Ro-
mânia și cum îl cheamă? M-am 
bucurat să aud că este chiar din 
același județ cu mine, îmi spunea 
mă se numește Lăpădat Adrian și 
este din Timișoara, am mers cu el 
la acel vagon de dormit unde mai 
erau încă vreo 12 persoane și am 
rămas șocat de condițiile improprii 
de acolo, și în mintea mea se contu-
ra tot mai mult întrebarea: Ce caut 
eu aici? Și dacă chiar Domnul m-a 
trimis acolo?

Apoi zilele treceau, săptămâni, lunii 
și așa am început să ne cunoaștem 
tot mai bine. Timp în care am înce-
put să învăț limba italiană. Tânărul 

din Timișoara era ca un lider pen-
tru cei din vagon. Îmi aduc aminte 
că într-o zi mi-a zis: Vasile vreau să 
îți spun ceva, noi mergem prin ma-
gazine și furăm tot felul de lucruri, 
parfumuri, țigări, mâncare etc. 
vrei să vii și tu cu noi? Răspunsul 
meu a fost un „nu” categoric, apoi 
Adrian îmi spune: Vasile văd că 
de când ai venit tu cu noi aici nu 
fumezi, nu înjuri, nu bei cu noi, nu 
vrei să mergi la furat, nu cumva tu 
ești pocăit? I-am răspuns: da sunt 
pocăit, el a scapăt o înjurătură pen-
tru că înjura foarte mult, dar eu am 
tăcut și am schimbat discuția ca să 
aplanez acel moment. Am observat 
că niciunul dintre cei care erau cu 
noi nu au spus nimic dar pe fața lui 
Adrian vedeam o mare tulburare.

CĂLĂUZIREA DUHULUI 
SFÂNT

Când nu înțelegi planul lui Dum-
nezeu de lucrare, lasă-te călăuzit 
de șoapta Duhului Sfânt. După 
discuția cu Adrian și după propu-
nerea pe care el mi-a făcut-o, mă 
întrebam tot mai mult ce caut eu 
aici cu astfel de oameni?

În seara aceeași zilei după ce toți 
s-au întors la vagon să doarmă, 
Adrian îmi spune în fața celor care 
erau cu noi: Vasile, înțeleg că ești 
pocăit și din cauza asta nu mergi 
cu noi la furat, și nu faci nimic din 
ceea ce facem noi și ne tot vorbești 
că tu crezi în Dumnezeu, dar ce nu 
înțeleg eu este: dacă eu sufăr atât de 
mult în sărăcie, în lipsuri și în viața 

Marcu 16:15-16
Vreau să împărtășesc cu voi una din multele minuni pe care Dumnezeu 
le-a făcut în viața mea, cu scopul de a vă întăricredința și nădejdea în 
Cel care face toate lucrurile frumoasela timpul hotărât de El și pentru 
gloria și slava Lui Dumnezeu.

CÂND DUMNEZEU TE TRIMITE, DU-TE ȘI NU ZĂBOVI!
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mediocră pe care o am, poate îmi 
merit soarta pentru că eu nu am un 
Dumnezeu în cine să cred și cine 
să mă ajute dar ceea ce nu înțeleg, 
de ce tu care ești pocăit și te lauzi 
cu un Dumnezeu care ajută și face 
atâta bine cum spui tu, de ce te lasă 
să suferi ca și noi în acest vagon 
împreună cu niște vagabonzi ne-
trebnici? Nu cumva Dumnezeu este 
nedrept? Sau nici măcar nu există? 
Am rămas mut pentru câteva mo-
mente, apoi ca printr-o revelație am 
înțeles pe loc de ce sunt acolo și ce 
trebuie să răspund.

Îmi aduc aminte aproape mot a mot 
cuvintele pe care le-am spus. Ad-
rian, Dumnezeu există iar dacă eu 
sunt aici cu tine și cu cei care sunt 
împreună cu noi este tocmai pentru 
că Dumnezeu m-a trimis în mijlo-
cul vostru să îți spun: schimbă-ți 
viața! Isus te iubește și dintr-un hoț 
și un om plin de frustrări vrea să 
te facă un copil al Lui. Adrian era 
un om dur plin de sine dar în acea 
seară am văzut pentru prima dată 
lacrimi în ochii lui, și mi-a zis: te 
rog nu-mi spune nimic, vorbim 
mâine (fără ca să știu că acel mâine 
era peste aproape doi ani).

Dimineața următoare am ple-
cat prin oraș deja mă descurcam 
binișor cu limba italiană și îmi 
aduc aminte cum s-a apropiat un 
Italian de mine și m-a întrebat: Ești 
român? Ești creștin? Am răspuns 
da. Iar el s-a prezentat: mă cheamă 
Dicembrino Moise sunt pastor la 
o biserică italiană și am hotărât 
împreună cu conducerea Bisericii 

să căutăm români cu scopul de ai 
ajuta să se integreze în țara noastră. 
M-a luat de pe stradă și m-a dus 
într-o cameră de oaspeți la biserica 
lor. Acolo am rămas aproximativ un 
an, și în localul lor cu orar diferit 
de-al lor am început slujbe în limba 
română.

În seara când m-am întâlnit cu 
acest frate pastor m-am întors plin 
de bucurie la vagon cu scopul de al 
chema pe Adrian și pe toți ceilalți 
la biserică și de a le mărturisi că 
Dumnezeu există că ne iubește pe 
�ecare din noi. Dar mare mi-a fost 
surpriza să văd că autoritățile locale 
au luat vagonul în care dormeau ro-
mânii cu scopul de ai împrăștia pe 
toți de acolo. Am plâns mult după 
Adrian și restul care erau în vagon 
și mă rugam Lui Dumnezeu ca să le 
poarte de grijă pe unde vor merge, 
dar în același timp eram plin de bu-
curie că am unde să stau și că avem 
unde să formăm o biserică pentru 
națiunea noastră română.

Timpul trecea și Dumnezeu lucra 
în mod deosebit pentru noi iar 
într-o duminică seară după ce am 
venit de la Biserică eram împreună 
cu soția și cei doi copii la masă. În 
timp ce serveam masa suna telefo-
nul, și răspund; cine credeți că era 
la telefon? Adrian care îmi spune cu 
o voce tremurândă: Vasile, mă mai 
cunoști? Sunt Adrian! Am primit 
numărul tău în gară de la niște 
femei cu batic pe care eu le-am în-
trebat dacă au auzit de tine? Și dacă 
te cunosc și ele mi-au dat numărul 
tău. Eu am stat acești doi ani în 
Firenze dar în �ecare zi vorbele pe 
care mi le-ai spus în vagon acelea 
ca să îmi schimb viața, lovesc ca un 
ciocan în mine, nu îmi mai găsesc 
pacea și am hotărât să te caut pen-
tru că vreau să îmi schimb viața.

M-am bucurat și am început tot 
mai mult să înțeleg planul Lui 

Dumnezeu de ai chema pe oame-
ni la mântuire și că de multe ori 
trebuie să ardem și noi împreună 
cu ei, prin noi Dumnezeu să poată 
să îi smulgă din focul păcatului pe 
unii oameni care nu îl cunosc pe 
Dumnezeu. Am mers în gară l-am 
luat pe Adrian, l-am ținut acasă la 
mine aproape un an, timp în care el 
frecventa biserica și îmi cerea să-l 
botez. După un an am hotărât să-l 
botezăm și Dumnezeu a făcut din el 
un �u pentru Împărăția Sa.

Astăzi vreau să vă spun că fratele 
Lăpădat Adrian se bucură să aibă 
o familie binecuvântată, locuiește 
împreună cu familia sa în Canada 
și ținem legătura și ne vorbim și 
astăzi în continuare de frumusețile 
lucrării Lui Dumnezeu.

CONCLUZIE
Când Dumnezeu te cheamă, nu 
zăbovi. Când Dumnezeu te trimite 
într-o lucrare după voia Sa, du-
te nu zăbovi. Dumnezeu nu face 
lucruri la întâmplare și nici nu 
lucrează cum gândim noi de multe 
ori sau prin coincidențe, El lucrează 
cu noi după planul Său prin puterea 
Duhului Sfânt și prin Cuvânt.

Poate că și pe mine la început nu 
mă vei înțelege imediat în totalitate 
despre felul de lucrare a Lui Dum-
nezeu cu privire la cineva sau la 
ceva anume, dar trebuie întotdeau-
na să ne încredem în Cel care face 
toate lucrurile bune și frumoase la 
vremea lor. 

Închei cu o învățătură și o 
încurajare biblică pentru cei 
care ați citit acest articol: 1 
Timotei cap 6:11-16.

Fiți binecuvântați de
Domnul!

Vasile Abucean
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CE ESTE “TALANTUL ÎN NEGOȚ”?

“Talantul în Negoț” este un concurs biblic ce se 
adresează deopotrivă copiilor, tinerilor și adulților care 
vor să studieze și să aprofundeze Sfânta Scriptură într-
un mod organizat și structurat.
Început în urmă cu douăzeci și patru de ani în loca-
litatea Reșița, concursul s-a dezvoltat rapid în regio-
nala Arad, apoi la nivel național în România. La scurt 
timp s-au alăturat lucrării și biserici din diaspora 
europeană. În Austria, concursul are deja o tradiție de 
peste zece ani.

Concursul cuprinde două secțiuni: clasic și memora-
rea Scripturii. La secțiunea clasic, concurenții primesc 
în �ecare an o bibliogra�e de studiat. Există, de obicei 
o carte “principală” pe care o studiază toți concurenții 
și alte câteva cărți sau capitole din cărți care se adaugă 
�ecărei categorii de vârstă în parte. Secțiunea “Me-
morarea Scripturii” presupune, așa cum sugerează 
numele, memorarea unui pasaj biblic și recitarea lui 
în fața unei comisii de examen. Pasajele sunt de obicei 
două sau trei capitole biblice destul de cunoscute și 
însumează, de regulă aproximativ o sută de versete.

Concurenții sunt împărțiți în categorii de vârstă expri-
mate pentru elevi în clase după modelul școlilor laice 
din România, iar pentru cei mari în ani, după cum 
urmează: categoria clasele a 2-a și a 3-a, clasele a 4-a și 
a 5-a, clasele a 6-a și a 7-a, clasele a 8-a și a 9-a, clasele 
a 10-a și a 11-a, categoria cuprinsă între clasa a 12-a 
până la vârsta de 25 de ani și categoria adulților peste 
25 de ani. În ultimii ani au fost acceptați în concurs 
și copii preșcolari și de clasa întâi care știu să citească 
și să scrie, cu mențiunea că aceștia primesc aceleași 
examene ca și categoria clasele a 2-a și a 3-a. Nivelul de 
di�cultate al testelor de la �ecare examen sunt adaptate 
�ecărei categorii în parte.

Concursul se desfășoară pe mai multe etape, numite 
“faze”: pe biserică, pe județ, pe regională, națională 
și internațională. Acolo unde nu există su�cienți 

concurenți pentru �ecare fază, concursul se adaptează, 
cu acordul organizatorilor, în funcție de speci�cul 
zonei.

CE BENEFICII ADUCE ACEASTĂ LUCRARE 
BISERICII LOCALE?
O biserică sănătoasă are la bază o cunoaștere solidă 
și fundamentată a S�ntei Scripturi. Este de dorit ca 
această cunoaștere să înceapă de la vârste cât mai mici 
când se formează baza caracterului moral al �ecărei 
persoane. Concursul Talantul în Negoț, alături de 
Școala Duminicală lucrează tocmai în acest sens, 
oferind copiilor oportunitatea să studieze Biblia 
într-un mod organizat și adaptat vârstei. Dacă Școala 
Duminicală predă copiilor noțiuni generale ce cuprind 
toată Scriptura, Talantul în Negoț încurajează o studie-
re mai profundă și mai amănunțită a unei cărți în �eca-
re an, astfel că cele două lucrări sunt complementare.

Idea de concurs și concurență ar putea părea 
dăunătoare relațiilor și atmosferei grupului, dar 
experiența a demonstrat că competiția stimulează 
învățarea, dacă concurența este loială și sunt păstrate 
principiile echității, transparenței și a egalității de 
șanse. La “Talantul în Negoț” nu este un număr limitat 
de câștigători, așadar toți pot să câștige.

 Participând la pregătirea pentru “Talantul în Negoț”, 
copiii formează și sudează relații mai strânse decât 
în alte lucrări și crește sentimentul de apartenență 
la comunitate. Pentru aceasta este nevoie ca adulții 
implicați să imprime copiilor noțiunea de echipă și ei 
să se vadă unii pe alții mai degrabă coechipieri decât 
concurenți.

Organizarea concursului în biserica locală presupune 
formarea unei echipe de învățători în care se pot regăsi 
membrii ai comunității care au o chemare în acest 
sens, dar încă nu și-au găsit locul într-o altă lucrare din 
biserică.

Concursul biblic
“Talantul în Negoț” 
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În bisericile din diaspora, unde concursul se ține în 
limba română, ”Talantul în Negoț” se dovedește a � un 
mediu propice pentru conservarea și chiar dezvoltarea 
vocabularului în limba maternă. Acești copii vor � 
ulterior mai receptivi la ascultarea predicilor în limba 
română în biserică.

Ce câștigă un participant la “Talantul în Negoț”?
Răspunsul evident este: cunoașterea Scripturii! Iar 
învățarea Scripturii va modela mintea, caracterul și 
va in�uența masiv valorile morale ale celor care o 
practică.

Pe paginile S�ntei Scripturi, concurenții nu vor desco-
peri doar răspunsurile la întrebările din teste, ci vor 
descoperi voia lui Dumnezeu cu privire la viața lor, vor 
învăța cum să se comporte în biserică și societate. În 
�nal vor � conduși spre a-L cunoaște si recunoaște pe 
Isus ca Domn și Mântuitor personal.

Motto-ul concursului este Psalmul 119:11 “Strâng Cu-
vântul Tău în inima mea, ca să nu păcătuiesc împotriva 

Ta”. Este promisiunea lui Dumnezeu că atunci când oa-
menii cunosc Biblia, vor � mai puternici în fața ispitei, 
căci cel rău capitulează întotdeauna în fața argumentu-
lui “Este scris...”

Studierea Bibliei necesită un efort considerabil și 
disciplină. Mulți oameni încep cu avânt citirea ei, dar 
pe parcurs își pierd din elan și renunță. Un concurs bi-
blic, îl va ține pe concurent concentrat pe studiu, având 
în vedere examenele de la diverse faze ale concursului, 
pe parcursul întregului an.

Fiind un concurs de lungă durată, “Talantul”, are și alte 
bene�cii ce țin de dezvoltarea personală și socială a co-
piilor și tinerilor implicați: le îmbunătățește abilitățile 
de învățare, cercetare și analiză, le crește capacitatea 
de concentrare la o sarcină, îi învață să controleze 
emoțiile examenelor și încurajează lucrul în echipă. 
Câștigarea diferitelor etape ale concursului le sporește 
concurenților stima de sine și încrederea în persoanele 
de sprijin din comunitate.

Ionel Pavel
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Școala si Liceul din Kiringa

Construcția unei școli reprezintă 
o inițiativă deosebit de importantă 
în cadrul sistemului educațional 
al oricărei societăți sau țări. 
Organizația Eben-Ezer se dedică 
educației copiilor din Uganda-Afri-
ca având ca scop principal furniza-
rea de cunoștințe, abilități și valori 
esențiale pentru copiii din țările 
sărace. Scopul este de a-i ajuta să 
devină membri activi și productivi 
în comunitate și să contribuie la 
construirea unui viitor mai bun, 
atât pentru ei înșiși, cât și pentru 
generațiile viitoare.

În acest moment, suntem angrenați 
în procesul de construcție a unei 
școli care va oferi educație pentru 
200 de copii în Ituba-Uganda. Vă 
mulțumim din inimă pentru spriji-
nul și susținerea acordate!

Cu ajutorul Domnului, vom începe 
construcția unei noi școli în Ituba, 

Uganda. Ituba este o localitate care 
adăpostește aproximativ 400 de 
familii. În trecut, am reușit să cons-
truim o biserică și două fântâni de 
apă în această comunitate, iar acum 
dorim să oferim educație creștină 
prin construcția unei școli, deoa-
rece nu există una în zonă. Acest 
proiect vine în contextul în care 
aproximativ 65% din populație este 
musulmană.

Am achiziționat un teren de 3 ari 
și urmează să începem construcția 
școlii pentru clasele 1-5 în zilele 
următoare. Ne rugăm ca Domnul 
să binecuvânteze acest efort și să ne 
ofere biruință.
De asemenea, în data de 18 noiem-
brie 2023, un grup format din 16 
persoane: 4 de la Elim Viena , 8 de 
la biserica Filadel�a Neudau , una 
de la Wiener Neusdat, una de la 
Graz și două din Romînia, va pleca 
în Uganda, în Katuugo, pentru 

Școala din Ituba Grădinița din Kiringa

a începe construcția unei școli 
destinate claselor 1-7. Ne rugăm 
ca Domnul Isus să aducă mântuire 
pentru cât mai multe su�ete.
Vedem o mare bucurie și transfor-
mare în localitatea Kiringa, unde 
am construit un liceu. Biserica 
din Kiringa a crescut de la 64 de 
membri la peste 300 în prezent. 
Copiii din școală și liceu au o 
nouă perspectivă și sunt plini de 
bucurie. Slavă Domnului Isus! 
Mulți oameni au fost botezați, toți 
membrii Bisericii au primit Biblii, 
familiile sărace au primit ajutoa-
re, iar copiii au primit uniforme, 
tricouri și încălțăminte.

Doresc să mulțumesc Domnului, 
Bisericii Elim Viena și altor biseri-
ci din Austria, dar și tuturor spon-
sorilor care au sprijinit lucrarea 
din Africa. Ne rugăm Domnului 
ca răsplata să vă �e deplină!

  Grigore Baias

Misiune în Africa
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INFO

În data de 09.09.2023 s-a organizat la biserica Elim 
din Brunn am Gebirge o conferință de familii. Tema 
acestei conferințe a fost educația sexuală în familie. 
Pe lângă părtășiile frumoase pe care le avem în cadrul 
bisericii cu familii cu copii, s-a văzut nevoia mare de a 
ne preocupa de această temă.

La conferință au participat multe familii din biseri-
ca locală și cu bucurie mare am constatat că ni s-au 
alăturat și părinți din alte biserici. Prin sora Natalia 
Iosif, �ind de profesie psiholog, am putut a�a cum 

abordăm această temă sensibilă cu copiii noștri cât 
timp sunt mici, dar și cu copiii care se a�ă la vârsta 
adolescenței.

Doamna Dejmek Suha (ÖVP) și doamna Gudrun 
Kugler (ÖVP) ne-au prezentat Pedagogia sexuală în 
sistemul școlar din Austria, respectiv aspecte juridice.

Conferința s-a încheiat cu sora Ște� Măcelar și fratele 
Emanuel Vlas, care ne-au oferit o imagine de ansam-
blu despre Jugendamt Österreich - cine sunt ei și cum 
putem lucra cu ei împreună.

Thomas Burlacu

Conferința de familii
Doamna Dejmek SuhaGudrun Kugler Biserica Elim Brunn

În sâmbăta de 04.11.2023 a avut 
loc Conferinţa de adolescenți, 
pe regiunea Viena, la Biserica 
Maranatha din Wiener Neustadt. 
Împreună cu noi a fost şi fratele 
Ruben Avram, care a prezentat 
tema „Unde este locul meu în 
familie, în biserică şi în societa-
te?“ Cuvântul acesta i-a ajutat pe 
adolescenți să înţeleagă, care este 
planul lui Dumnezeu cu privire la 
viaţa lor.

Sunt mulţi adolescenți în ziua de 
azi, care nu îşi cunosc locul şi me-

Conferința de adoleşcenţi

nirea, la care Dumnezeu de fapt 
I-a chemat, �e în familie, �e în 
biserică sau chiar în societate. Însă 
la conferinţa aceasta, adolescenții 
au avut şi diferite întrebări în 
legătură cu tema „Unde este locul 
meu?“, la care totodată au primit 
şi răspunsuri cu soluţii practice. 
Prin această întâlnire deosebită, 
adolescenții au învăţat cum să �e 
o unealtă folositoare în Mâna lui 
Dumnezeu, acolo unde El vrea să 
îi folosească pe �ecare în parte.

Levi Turcin
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INFO

Biserica Emanuel Regau a organizat o conferință 
pentru familii în perioada 26-29 octombrie 2023 la St. 
Johann im Pongau, având ca invitat pe fratele pastor 
Florin Ost de la biserica El-Bethel Amstetten.
La conferință au participat mai multe familii din bise-
rica locală, Emanuel Regau, dar și din alte biserici.
Tema acestei conferințe a fost impactul familiei în 
biserică și societate. Pe lângă părtășiile frumoase pe 
care le-am avut în cadrul bisericii, s-a văzut dorința 
de a ne încuraja în construirea de relații sănătoase, 
relaționarea dintre părinți și copii, membrii bisericii și 
societate.

Fiecare dintre noi suntem confruntați cu relații de 
tot felul, iar familia este la mijloc. Dacă vom învăța să 
relaționăm corect, după voia lui Dumnezeu vom cu-
lege roadele în familie, biserică și societate, toate spre 
Slava Domnului.

Relaționarea în cadru de familie.
Pentru a avea parte de o căsnicie sănătoasă, trebuie 
să nu uităm că Dumnezeu ne-a pus împreună pentru 
a învăța și construi în dragoste și răbdare, conștienți 
�ind de imperfecțiunea celuilalt.
Căsnicia rezistă doar în baza altruismului armonios. 
Soția face pe plac soțului și invers. De cele mai mul-
te ori copiii învață cum să relaționeze prin exemplul 
nostru personal. Fii alături de copiii în rugăciunea de 

dimineață și seară. Citește Biblia împreună cu copiii, la 
timp și nelatimp (neregulat) și încurajează implicarea 
regulată a copiilor la programele bisericii (2 Tim. 4:2). 
Stabilește limite dar nu �i prea exigent și strict, astfel 
încât copilul să se poată atașa de tine și emoțional.
Relaționarea în cadrul bisericii:

Dezvoltă disciplina în vederea venirii regulat la 
biserică, comunitatea �ind mediul de creștere, 
desăvârșire și zidire. Biserica trebuie să creeze me-
diul propice de slujire, pentru toate vârstele. Fiecare 
membru al bisericii este înzestrat cu un anumit dar. 
Când talantul este pus în negoț, atunci se va descoperi 
adevărata lui valoare.

Pastorul coordonator poate să ajute membrii bisericii, 
să descopere darul cu care i-a înzestrat Dumnezeu.
Relaționarea în societate:

Fiecare membru trebuie să construiască relații 
sănătoase, bazate pe respect vizavi de �rmă, angajați, 
șef, colegi de muncă, copii cu colegii de școală. Noi 
familia, trebuie să trăim în societate, ca o inspirație la 
credința în Domnul Isus, �ind totodată militanți activi 
prin programe de evanghelizare (Matei 5:16).
Dumnezeu să binecuvânteze familia!

Raveca Benza

CONFERINȚA DE FAMILII LA SCHLOSSHOF ÎN 
ST. JOHANN IM PONGAU
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Ca părinte poate te gândești uneori, de ce copilul nu 
ascultă și se opune regulilor impuse cu �ecare ocazie? 
Ei bine, �ind născuți în păcat, este în �rea noastră să 
ne revoltăm împotriva instrucțiunilor primite, �e ele 
chiar și bune și spre binele nostru. Ne dorim libertate 
de decizie, dar ne este greu să acceptăm consecințele 
ei. Odată ce înțelegem motivul pentru care Dumne-
zeu în dragostea Lui ne-a transmis voia Lui cu privire 
la trăirea noastră de zi cu zi, ne vine mai ușor să o 
împlinim. Ascultăm de El pentru că știm că ne iubește 
și ne vrea binele. Aceasta e ceea ce trebuie să înțeleagă 
și copiii. Însă pentru ca mesaje ca acestea să ajungă la 
inima lor, uneori este de folos să ne folosim de lim-
bajul lor, oferind imagini și exemple din universul lor 
creativ, de ce nu, din lumea jocurilor. 

O idee pentru a transmite bene�ciile ascultării ar � 
să procurați o jucărie/�gurină care trebuie construită 
folosind anumite instrucțiuni (în funcție de vârsta 
copilului, pot � instrucțiuni scrise sau cu imagini). 
Asigurați-vă că jucăria / �gurina are un anumit nivel 
de di�cultate, și nu poate � construită de către co-

pil fără manualul de instrucțiuni, cel puțin nu ușor. 
Inițial provocați-l pe copil să construiască singur, fără 
niciun ajutor. Puteți proba și dumneavoastră. Vedeți 
ce rezultă. Cel mai probabil reiese ceva fără sens, ceva 
inutil. Sau poate ați ajuns la un anumit punct, dar 
v-ați împotmolit. În acest moment luați manualul de 
instrucțiuni și reluați construcția cu ajutorul acestuia. 
Vedeți �nalul și bucurați-vă împreună cu copilul de 
�gurina care în sfârșit are un sens și de care se poate 
bucura. Pro�tați de acest joc și puneți întrebări copilu-
lui despre rolul manualului de instrucțiuni și diferența 
pe care acesta a făcut-o. Cum a fost mai ușor, singur 
sau urmând regulile? De ce vine jucăria cu un manu-
al? Apoi îndreaptă discuția spre instrucțiunile pe care 
Dumnezeu ni le-a lăsat prin Biblie, părinți, învățători 
ș.a., și care au menirea de a ne ușura trăirea, de a ne 
feri de rele și de consecințe nedorite. 

Dumnezeu să ne dea o inimă ascultătoare și 
înțelepciune să îndreptăm inimile copiilor noștri spre 
o ascultare plăcută Lui!

Daniela Rodilă

ACTIVITATE PRACTICĂ DESPRE ASCULTARE 
(pentru copii de 5-10ani) 
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Emanuel, Regau

Philadelphia, Neudau

Tot așa, vă spun că va � mai multă 
bucurie în cer pentru un singur 
păcătos care se pocăiește, decât 
pentru nouăzeci și nouă de oameni 
neprihăniți, care n-au nevoie de 
pocăință. (Luca 15:7)
Cu ajutorul Domnului, pe data 
de 1.10.2023, la Biserica Emanuel 
Regau a avut loc un botez noutes-
tamental. Suntem recunoscători 
lui Dumnezeu că El mai salvează 
su�ete. Dorim să împărtășim 
această bucurie pentru cele două 
su�ete împreună cu întreaga 
organizație. Doamne, te rugăm să îi 
iei de mână până când îi vei chema 
la tine acasă. Mulțumim lui Dum-
nezeu pentru frații slujitori care au 
o�ciat acest botez: fratele Cosmin 
Codoban – prezbiter, conducătorul 
bisericii, fratele diacon Samuel 

Prin harul Domnului, în data de 18 
iunie, în Biserica Philadelphia din 
Neudau a avut loc un botez nou-
testamental. Nouă su�ete, dintre 
care șapte tineri și o familie, au ales 
să încheie legământ cu Domnul, 
mărturisindu-L ca Domn și Mân-
tuitor personal. Actul botezului 
a fost o�ciat de către frații Traian 
Chira (păstorul bisericii) și Onisim 
Răduțiu (diaconul bisericii), Cuvân-
tul Domnului �ind rostit de către 
fratele Ruben Matyas (prezbiterul 
bisericii). Mulțumim lui Dumnezeu 
pentru aceste su�ete și dorim ca El 
să le întărească pașii pe Calea cea 
Bună. 

Naomi Matyas

BOTEZ NOUTESTAMENTAL

BOTEZ NOUTESTAMENTAL

Benza din Biserica Emanuel Viena, 
și fratele diacon Cornel Mateiciuc.
Ne-am bucurat de un timp fru-
mos, efectuând acest botez în aer 
liber la lacul Baggersee, care se a�ă 
la câteva sute de metri de locația 

bisericii. Pentru toate îi aducem 
slava lui Dumnezeu.

Marius Ardean
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În data de 12.11.2023, la biserica  
Elim, Brunn, 13 persoane și-au 
predat viața în mâna Domnului. 
Fratele pastor Ionel Vlas, prezbiter 
Ruben Avram și pastorul Florin 
Mitric au predicat Evanghelia. Bo-
tezul a fost o�ciat de către pastorul 
Ioan Irimuș și diaconul Egizio 
Bupte.

Domnul să-i țină aproape de El și 
departe de  ”Egipt”.

Naomi Bujdei

Elim, Brunn

BOTEZ NOUTESTAMENTAL

Botez la biserica Metanoia Krems
Prin harul Domnului în Biserica 
Metanoia Krems pe 15 septembrie 
2023, Coroamă Ruth, Coroamă Si-
mon, Coroamă Nathan și Coroamă 
Amiel și-au mărturisit public 
credința lor în Domnul Isus. La 
sărbătoare a fost invitat fratele pas-
tor Florin Ost care a vestit Cuvântul 
Domnului. Botezul a fost o�ciat de 
către Radu Chițan pastorul bisericii 
și diaconul Daniel Coroamă.

Radu Chițan
 

Metanoia, Krems

BOTEZ NOUTESTAMENTAL
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Speranța, Perg

 Betania , Mattinghofen

In data de 17 Septembrie la Biserica 
,,Speranța”, Perg, și-au  predat viața 
Domnului, 5 persoane.
Serviciul divin a fost susținut de 
către prezbiterul Marius Mal.
Evanghelia a fost propovăduită de 
către pastorul Alin Nemeș.
Botezul a fost o�ciat de către frații 
slujitori: Nicu Coste și Ionel Doci.
Domnul să-I țină aproape de El!

Ion Cuceru

În data de 8 octombrie 2023, în Bi-
serica Betania - Mattighofen a avut 
loc un botez noutestamental la care 
au participat invitați din România 
și Spania, printre care fratele pastor 
Vasile Bojor și fratele pastor Mitică 
Rus dar și mulți alți frați și surori 
prieteni.  Ne-am bucurat împreună 
cu cei 5 candidați de botez, care 
într-o zi frumoasă de toamnă au 
spus DA pentru totdeauna, DA și 
pentru ei a murit Hristos, DA în 
viața lor există un singur Domn!

Cristian Urdă

ORDINARE

BOTEZ NOUTESTAMENTAL
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Mulțumim Domnului Isus Hristos 
căci astăzi, 24.09.2023, în Biseri-
ca Betesda din Viena a avut loc 
sărbătoarea ordinării ca pastor a 
fratelui Iulian Spinu, iar ca prezbi-
ter a fratelui Florin Odor.
Ne bucurăm că Domnul a rânduit 
în slujire oameni care Îl cunosc pe 
Dumnezeul Scripturii și doresc să-I 
slujească, cu toată puterea.
Mulțumim tuturor care ne-au 
vizitat și ne-au fost alături la această 
ceremonie: pastor Stoian Petrică, 
pastor Uiuiu Vasile, pastor Vlas Io-
nel, pastor Lörint Daniel. Cântarea 
de laudă și închinare a fost condusă 
de grupul fraților și cel al surorilor 
din Biserica Betesda, împreună cu 
fratele Mureșan Viorel, Stoica Beni 
și grupul de surori Neculai.
Domnul Dumnezeu să ne ajute să-I 
slujim cu toții. 

Gheorghe Solinger

Betesda Viena

ORDINARE

Dumnezeu a chemat pe nume 22 de 
persoane, care au încheiat legământ 
cu Domnul în apa botezului. 
Mesajul biblic a fost predicat de 
către fratele prezbiter Vasile Leș și 
pastorul Remus Oros. Botezul a fost 
o�ciat de către fratele diacon Liviu 
Medeșan și Vasile Leș.

Domnul să-i țină aproape de El!

Vasile Leș

Betel, Viena

BOTEZ NOUTESTAMENTAL

»S-a dus după omul lui Dumne-
zeu şi l-a găsit stând sub un stejar. 
Şi i-a zis: „Tu eşti omul lui Dum-
nezeu care a venit din Iuda?” El 
a răspuns: „Eu sunt.” 1. Împărați 
13:14«
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Eben Ezer, Vöklamarkt

Elim, Viena

În data de 15.10.2023 la serviciul 
divin de dimineață al bisericii Eben 
Ezer din Vöcklamarkt, a avut loc 
ordinarea fratelui Coita Daniel în 
slujba de prezbiter. Împreună cu 
frații lucrători ai Bisericii Eben 
Ezer, au participat frații: Mihai 
Bumb, pastor al bisericii Gloria din 
Salzburg, Cristinel Bujor, pastor al 
bisericii Betania din Mattighofen, 
prezbiter Adi Manea, Călin Lăpuște 
pastor al bisericii Gabata din Hoch-
burg-Ach precum și Ionel Vlas pas-
tor al Bisericii Elim din Brunn am 
Gebirge dar și totodată președinte 
al Organizației P�ngstkirche Ge-
meinde Gottes din Austria.
Toți frații slujitori au evidențiat 
prin mesajele pe care le-au transmis 
bisericii, importanța și e�ciența 
în slujire. Mesajul principal a fost 
transmis de către fratele pastor 
Ionel Vlas, accentuând principiile, 
responsabilitățile unui slujitor iar la 

Biserica Elim din Viena în data 
de 16 aprilie 2023 a avut loc un 
serviciu divin de ordinare a trei 
frați. A fost o zi de bucurie la 
această sărbătoare în care trei frați 
au fost promovați într-o altă slujbă 
în biserică locală. Fratele Dem 
Samuel a fost investit în slujba de 
pastor, fratele Iulian Segneanu a 
fost investit în slujba de prezbiter 
și fratele Mărgineanu Teo a fost 
investit în slujba de prezbiter. La 
această sărbătoare am avut deose-
bita bucurie să �e cu noi invitați 
precum, Vlas Ioan şi Irimuș Ioan de 
la Biserica Elim Brunn. 
Serviciul de ordinare a fost co-
ordonat de pastorul Zlibuț Nelu 
iar ceilalți frați păstori au avut un 
cuvânt de îmbărbătare și sfătuire 
după care a urmat un timp de 

ORDINARE

rugăciune special prin punerea 
mâinilor cerând binecuvântarea și 
puterea Domnului peste acești trei 
frați. Dumnezeu să binecuvânteze 

slujirea celor trei frați în continuare 
și binecuvântarea Lui să rămână 
peste întreaga Biserica Elim Viena.
 

David Chiosea 

ORDINARE

�nalul mesajului a avut câteva gân-
duri despre mântuirea su�etului. 
Suntem mulțumitori Domnului 
pentru modul în care Duhul Sfânt a 
lucrat prin cântare, poezie și mesa-
jele transmise, dar și pentru faptul 
că împreună cu noi la închinare au 

fost și prieteni ai casei Domnului 
care au ascultat Evanghelia. Serviciu 
divin s-a încheiat cu o masă Agape, 
părtășie care a adus împreună copii, 
tineri, frați și surori la un moment 
și de socializare.

Marius Mal
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Biserica Elim Viena în data de 
18.06 2023 a avut loc un serviciu 
divin de ordinare pentru învestirea 
în slujba de diacon a patru frați: 
Samuel Burciu, Ciprian Bărbos, 
Daniel Grozav și Cătălin Ciornei.
La această sărbătoare frumoasă 
am avut deosebita bucurie să �e 
împreună cu noi, mai mulți invitați 
frați păstori, precum Ionel Vlas 
(Biserica Elim Brunn), Irimuș Nelu 
(Elim Brunn), Eugen Ciornei pas-
tor din Burdujeni, Suceava, Viorel 
Roșca din Burdujeni și Daniel Urs 
din Suceava. Cântăreți, am avut 
ca invitat pe fratele Ilie Puha și 
împreună cu corul bărbătesc, corul 
de adolescenți, grupul de tineri, toți 
din Biserica locală care au lăudat 
pe Domnul. Serviciu de ordinare a 
fost condus de pastorul Nelu Zlibuț 
iar ceilalți frați păstori au avut 

Elim, Viena

ORDINARE

În data de 18 iunie 2023 au fost 
ordinați în slujba de prezbiteri 
ai Bisericii Muntele Sionului din 
Wolfsegg frații Daniel Drăgan și 
Ionel Chiriac. Cu ocazia acestei bi-
necuvântate sărbători au slujit frații 
Ioan Irimuș de la Biserica Elim 
Brunn, în calitate de vicepreședinte 
al Cultului Penticostal din Austria, 
urmat de fratele Florin Ost pastor 
al Bisericii El-Bethel din Amstetten 
și membru în comitetul Cultului 
Penticostal din Austria. Alături de 
ei au mai slujit frații Ște� Ghereș 
pastor în Biserica Betania Sintere-
ag, România, fratele Vasile Podină 
slujitor la Biserica Carmel din Băița 
de sub Codru, România, împreună 
cu pastorul local, fratele Dănuț 
Dunca. Toți aceștia au evidențiat 
prin cuvântarea marea importanță 
și responsabilitate atribuită acestei 

Muntele Sionului, Wolfsegg

ORDINARE

lucrări. Parte din decorul slujirii au 
fost corul precum și fanfara Biseri-
cii locale. Pentru această izbândă îi 
mulțumim Domnului și ne rugăm 
ca Dumnezeu să binecuvânteze 
parcursul acestor doi frați în sluji-
rea pe care El le-a întrebuințat-o. 

câte un cuvânt de îmbărbătare și 
sfătuire. Apoi a fost o�ciat serviciul 
de ordinare al celor patru frați prin 
rugăciune cu punerea mâinilor, 
cerând binecuvântarea și puterea 
Domnului peste  diaconii bisericii 

Elim Viena.Bunul Dumnezeu să 
binecuvânteze slujirea acestor 
frați diaconi și binecuvântarea 
Lui să �e peste toată biserica Elim 
Viena.

David Chiosea

„Voi să mergeţi după Domnul, 
Dumnezeul vostru, şi de El să vă 
temeţi; poruncile Lui să le păziţi; 
de glasul Lui să ascultaţi; Lui să-I 
slujiţi şi de El să vă alipiţi.“ (Deut. 
13:4)

 Denis Mărcuș
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În data de 24 septembrie 2023, în 
Biserica Penticostală Speranța din 
Linz a avut loc încheierea o�cială 
a unei remarcabile operațiuni de 
renovare. În �ecare zi, oameni din 
comunitatea noastră s-au adunat 
la biserică având inimile pline de 
entuziasm și dedicare. A fost o 
perioadă în care �ecare zid rea-
bilitat, �ecare bancă restaurată, 
�ecare detaliu atent muncit a fost 
un pas pe drumul spre �nalizare. 
A fost o experiență în care credința 
noastră a fost înțeleasă nu doar prin 
cuvinte, ci și prin fapte. După o 
lună plină de eforturi, putem privi 
în urmă cu împlinire la realizările 
noastre. Biserica noastră a fost 
renovată cu dragoste și pasiune, și 
este acum un loc și mai frumos și 
mai primitor pentru comunitatea 
noastră.

În mesajul pastorului nostru Doru 
Mircea, la redeschiderea Bisericii, 
au fost incluse mai multe citate 
biblice, printre care și cuvintele din 
2 Corinteni 4:15: "Căci toate aceste 
lucruri se petrec în folosul vos-
tru, pentru ca harul mare, căpătat 
prin mulți, să facă să sporească 
mulțumirile spre slava lui Dum-
nezeu." Aceste cuvinte au inspirat 
credincioșii și ne-au amintit de 
puterea și protecția lui Dumne-
zeu în timpul acestei remarcabile 
operațiuni de renovare. Cu o voce 
plină de căldură, a binecuvântat 
�ecare persoană care a simțit apro-
ape această lucrare, cuvinte care au 
ajuns la inimile tuturor.
Astfel, într-o zi de sărbătoare, 
am încheiat o�cial lucrările no-
astre, simțindu-ne binecuvântați 
și recunoscători pentru puterea 

credinței și pentru devotamen-
tul nostru. Această experiență 
ne amintește că încrederea în 
Dumnezeu și devotamentul față 
de misiunea noastră pot aduce 
realizări remarcabile. Cu ochii spre 
viitor, suntem mândri să intrăm în 
această nouă etapă a vieții noastre 
bisericești, având în inimi dorința 
de a servi și de a continua să ne 
unim în credință și acțiune.
Suntem bucuroși să vă primim cu 
căldură ori de câte ori decideți să 
ne faceți o vizită, pentru a împărtăși 
împreună momente frumoase și 
înălțătoare dedicate lui Dumnezeu.
"Mulțumiți lui Dumnezeu pentru 
toate lucrurile, căci aceasta este voia 
lui Dumnezeu, în Hristos Isus, cu 
privire la voi.“ (1 Tes. 5:18)

Ovidiu Pop

REDESCHIDEREA BISERICII PENTICOSTALE 
SPERANȚA DIN LINZ
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" …Ce am auzit, ce știm, 
ce ne-au povestit părinții 
noștri…" (Ps. 78:3)

 
Cu ajutorul Lui Dumnezeu, 
împreună cu comunitatea română 
penticostală din zona Detroit, pe 
data de 21-22 octombrie, a avut loc 
o sărbătoare de aducere aminte cu 
mulțumire către Dumnezeu pentru 
bunătatea și credincioșia Lui față 
de noi în toți acești 100 de ani de 
credință penticostală română în 
America.

Cristian IonescuGabriel Fazecaș, Moise Gaode

Mișcarea penticostală din America 
de la începutul secolului al 20-lea a 
cuprins și români care au venit în 
America să lucreze în statele Mi-
chigan și Ohio. Aceștia au început 
cu mici grupuri de rugăciune și 
studiere a Cuvântului, iar în anul 
1922 a fost în�ințată de către Vasile 
Ciocan prima biserică penticostală 
română în SUA.

Un an mai târziu, pe data de 10 
mai 1923, fratele Vasile Ciocan 
împreună cu fratele Pavel Budeanu 
au fost ordinați ca slujitori români 

în cadrul organizației Assemblies of 
God, cu care Biserica Română a co-
laborat mai mulți ani. În anul 1930 
erau peste 200 de credincioși. 
Dumnezeu a binecuvântat 
credincioșii români penticostali din 
America în toți acești ani. Acum 
în aria Detroit sunt peste 3500 de 
credincioși români. Slăvit să �e 
Domnul!

Gabriel Fazecaș 

100 DE ANI DE CREDINȚĂ PENTICOSTALĂ ROMÂNĂ 
ÎN AMERICA

                   30 de ani- 
Eben-Ezer, până aici Domnul ne-a ajutat!

 Sărbători binecuvântate!
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